
Pöytäkirjat 2001 

 

Muistio 
 
Tuiskulan kirjasto Perinnejaoston kokous 16.6. 2001  
Läsnä: Kalevi Salmi pj., Paula Härkälä ,Tuula Kytövuori, 
Jaakko Ojala, Markku Toivonen, Tommi Virtanen, 
Johanna Virtanen sihteeri 
 
Lallinpidot 
-2001 koepidot 
- perinnejaosto pohtii ohjelmaa 
 
Paikka vaihtoehtoja 
- Tuiskulan Seurantalo 
- Koulut 
- Tuiskulan Kotikolo 
- Vuorenmaan Seurantalo 
Keskustelun jälkeen ensimmäiseksi vaihtoehdoksi nousi Tuiskulan Seurantalo 
ja toiseksi Vuorenmaan Seurantalo  
- Marja Kynnysmaa tai Kalevi Salmi selvittää asiaa 
 
Ohjelmaa:  
- Lalli paikalla 
- Euralaisia ehdotettiin paikalle 
- Jouko Nummelaa ehdotettiin paikalle  
- Pirjo Tuominen kertomaan naisen asemasta 
 -Ohjelmaan  keveyttä, leikkimielisyyttä 
- ruokaa, kerrotaan mitä ruokaan liittyy mitä, miksi... 
- Turkka Aaltonen kertomaan oluesta, Kalle Markkula  
- Puvut mm. Lions tai itse tehdyt- oletetaan että Marja Kynnysmaa hoitaa 
- Musiikkia pitää olla, kysytään mm. Euralaisilta 
- Ei käsikirjoitettua näytelmää, riittää että paikalla päähenkilöt jotka esittävät esim. tervehdyksen 
  
EU-rahat 
 
- Eu- rahan hakeminen 
- perinteen kerääminen kokonaisuutena voi saada kokonaisuutena Eu- rahaa 
- Hallitus ilmeisesti täyttää paperit 
- projektin tulisi olla laaja, realistinen yms. 
- Eu- rahalla jatkuva haku 
- esillä Tuiskulan Rölli- projektin hankesuunnitelma 
 
Mietittiin mitä perinnejaosto voisi tehdä 
- jo olemassa olevan perinteen kokoaminen, säilyttäminen, suullinen kerääminen 
- internet, tiedotus 
 



Kalevi Salmi luki perinnejaoston toimintasuunnitelmaa 
- Kerätään, julkaistaan  
- kyläyhdistykset mukaan, maksetaan myös jotakin 
- Köyliö kuvakertomus, rahaa 
- mennään mukaan kyläyhdistyksen kokoukseen 
- valokuvat, perinne, kirjallinen/ suullinen 
- kirja edellä mainituista 
- väitöskirjat 
- cd- rom 
- arkistot, kuvaus, kopiointi- digikameroiden hankinta? 
- taloprojekti Tuiskulassa 
- katoava käsityötaito kokoelma Jaakko Ojala - puolittain kuvakirja 
- Hankkeen ei tarvitse olla vain Köyliö- seuran omaa  
 
Yhteispäätös: kannattaa hakea Eu- rahaa 
- Teema, hankkeen jaottelu eri vuosille 
- rahat jälkikäteen, laskuja vastaan, kustannuksia vastaan 
- rahoitusta alkuun Köyliist kirjasta 
- riippumaton? Köyliö-seurastakin 
teema - kerääminen, haastattelu + muu materiaali 
- aihe koulu, kirkko ohjatusti 
- kolme, neljä eri osuutta kuten valokuvaus,  haastattelu, yleensä kerääminen 
  ja lopputulos ym. materiaalia Köyliist kirjaan . 
- Kalevi ehdotti että Tuula Kytömaa ja Tommi Virtanen laittavat paperille jotakin 
 
Tuiskulan kirjaston kokoelmat  
-Paula Härkälä esitteli kokoelmaa, esim. Paavo Varpialan kokoelmia 
  
 
Kalevi Salmi                                 Tommi Virtanen 
Puh. joht.                                       Sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………. 

Pöytäkirja  Köyliö-seuran perinnejaoston kokouksesta perjantaina 3.8.2001 klo 13.00 Köyliön 
Vuorenmaan Heikkilässä. 
Kokouksen osanottajat:  
Paula Härkälä, Tuula Kytövuori, Juha Honkanen, Jaakko Ojala, Kalevi Salmi ja Markku Toivonen. 
 
                                             1§ 
Perinnejaoston puheenjohtaja Kalevi Salmi avasi kokouksen ja kutsui sihteeriksi Markku Toivosen 
                                              2§ 
Valittiin perinnejaoston varapuheenjohtajaksi Jaakko Ojala 
                                               3§ 
Lallin pidot 2000:  
Koska Marja Kynnysmaa ei ollut kokouksessa paikalla , keskusteli puheenjohtaja Kalevi Salmi 
puhelimitse hänen kanssaan, jolloin Marja Kynnysmaa esitti ajatuksenaan , että hän ja Riikka Palonen 
olisivat valmiit "hoitamaan homman" kokonaan niin taloudellisesti kuin muutoinkin. Perinnejaoston 
osuudeksi jäisi tällöin pitojen muu ohjelma. 



Perinnejaosto tiedottaa tämän Marja Kynnysmaan ajatuksen  
Köyliö-seuran hallitukselle, jonne tämän tason päätöksen katsottiin kuuluvan. Pitojen ajankohta 
saattaisi olla 18.11.2001, keskusteltiin  
myös viikkoa aikaisemmasta ajankohdasta, se olisi 11.11.2001. Pitojen järjestämispaikka-asiasta ei  
merkitä vielä mitään paperille. Puheenjohtaja Kalevi Salmi konsultoi tästä Köyliö- seuran hallitusta. 
                                              4§ 
EU-rahojen haun työstö: 
Pyritään hakemaan EU-raha-apua paperimateriaaliarkistojen yms. tutkimista varten. Kohteina olisivat 
kylä- ja talohistoriaprojektit, haastattelut ja valokuvat sekä aikaansaatujen tulosten julkaiseminen. 
Kerätään myös opettajille koulujen käyttöön kotiseutukurssimateriaalia. Apuna käytetään 
mahdollisimman paljon myös oppilaita, tehdään yhteistyötä kansalaisopistojen kanssa ja pyritään 
saamaan nuoret tekemään  tutkimuksia ja haastatteluja. 
Harkitaan palkitsemiskeinoja , esim. jonkinlainen Köyliö- mitali perinnetietoa keränneelle. Harkita 
voisi myös pikku stipendiä esim. perinnetietoa keränneelle koululaiselle. 
Perinnetiedon keräämisen suunnittelu jatkossakin säilyisi Köyliö-seuran perinnejaostolla, mutta 
lisäksi ideoitiin yllämainittujen yhteistyötahojen edustajista koostuvaa toimikuntaa, joka voisi pohtia 
omalla tahollaan näitä tiedon keruun ja hyödyntämisen eri puolia ja näin Eu- raha-anomukseemme 
saisi lisää "laajuutta".  
Toimikunta ei olisi Köyliö-seuran nimittämä eikä siten suoranaisesti Köyliö-seuraan liittyvä, mutta olisi 
yhteistyötahona tarpeellinen. 
Tuula Kytövuori lupasi yrittää toimikunnan kokoamista, johon mahdollisina edustajina voisivat 
kuulua  : 
Tuula Kytövuori(perinnejaosto), Anssi Sirviö (Säkylän Seudun Lukio), Veijo Kosola 
( Sivistystoimen johtaja), Pasi Rantala ( Lallin koulun rehtori), Risto Routama( Kepolan koulu),  
Ilkka Ranta(Säkylän kansalaisopiston rehtori) 
                                               5§ 
Keskusteltiin hieman Lalli-seminaarin asioista. 
Tähän mennessä on varmistettu kahden luennoitsijan tulo: Katolisen kirkon tiedotuskeskuksesta tulee 
luennoitsija, jonka nimeä emme tiedä ja Turun Yliopistosta luennoitsijaksi tulee tutkija Jouko Heyno. 
Kolmas luennoitsija on vielä "hakusessa" . Puheenjohtaja kehittelee asiaa eteenpäin. 
 
                                              6§ 
Köyliön pitäjän valokuvat vanhoista rakennuksista ja vanhoista käsitöiden taitajista tulisi joka kylällä 
saada taltioiduksi mahdollisimman perusteellisesti ja hyvin. 
                                              7§ 
Seuraavan kokouksen paikka ja ajankohta jäi vielä avoimeksi 
                                              8§ 
Puheenjohtaja päätti kokouksen 
 
Kokouksen puolesta: 
  
 
Kalevi salmi                                           Markku Toivonen 
Puh.  joht.                                               Sihteeri 

……………………………………………………………………………………………………………………………….. 

PÖYTÄKIRJA 
Köyliö-seuran perinnejaoston kokous lauantaina 20.10.2001 klo 10.00 Tuiskulassa Paula Härkälän 



kodissa 
Läsnä : Juha Honkanen, Paula Härkälä, Tuula Kytövuori, Jaakko Ojala, Kalevi Salmi, Markku Toivonen, 
Tommi Virtanen 
 
1§ 
Puheenjohtaja Kalevi Salmi avasi kokouksen ja kutsui sihteeriksi Juha Honkasen 
 
2§ 
Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin kahdella korjauksella: Pykälän 3 otsikko kuuluu olla "Lallin 
pidot 2001" ja Säkylän kansalaisopiston rehtori on Ilkka Virta. 
 
3§ 
Puheenjohtaja ja muutkin kertoivat Lallin pidoista, Lalli-seminaarista ym.asioista siltä pohjalta miltä 
niiden järjestelyt näyttävät Köyliö-seuran hallituksen viime käsittelyn valossa 
*Vuoden 2001 pidot järjestää Lallin- pidot jaosto "käytännön syistä ja kiireisen aikataulun takia" yksin 
ilman perinnejaoston apua ja onkin kutsuttu kokoon asiaa pohtimaan ja päätöksiä tekemään 
maanantaina 22.10. Riikka Palosen kotiin asiasta kiinnostuneita henkilöitä. 
*Lallin pidot 2001 Lallintalolla on sovittu pidettäväksi sunnuntaina 18.11.2001. HUOM! Edellisen 
kohdan työryhmä on kuitenkin siirtänyt tapahtuman lauantaipäivälle 17.11. 2001 ja lippujen hinnaksi 
he ovat arvioineet 200 mk(K. Salmin nykytilannetarkennus 2.11.2001). Lippuja myydään vain 150-200 
kpl ja tällä pienimuotoisuudella 
harjoitellaan vuoden 2002 pitoja, joista on tarkoitus tehdä mittavat. 
*Lalli- seminaari 5.10.2002 Lallin koululla klo 10-13 ja Lallin pidot samana päivänä Lallintalolla klo 14-
18. Lalli-seminaarin luennoitsijoiksi ovat lupautuneet Katolisen kirkon tiedotuskeskuksen 
edustaja(nimeä ei toistaiseksi ole tiedossamme) sekä tutkija Jouko Heyno Turusta ja folkloristikko 
Pertti Anttonen Helsingistä. Köyliö-seuran 
hallitus on toivonut myös Unto Salon kutsumista. Häneltä ei toistaiseksi ole saatu lupausta , mutta 
neuvottelut hänen 
kanssaan jatkuvat. Seminaarin tarkempi järjestely( pelkät luennot? vai myös paneelikeskustelu? 
luennoitsijoiden määrä/ kunkin luennon kesto? jne.) otettaneen esille tammi-helmikuussa 2002. 
*Köyliö-seuran syyskokous pidetään Harjavallassa Cedercreutz- museolla 30.10.2001 klo 20. Köyliö-
seura järjestää ja maksaa bussikuljetuksen sekä kahvitusta lukuun ottamatta kulut Harjavallassa. 
Halukkaille myös museon esittely 18.30 lukien. 
 
4§ 
Tuula Kytövuori on kutsunut kokoon edellisessä kokouksessa kaavaillut " Yhteistyötahot" Jaakko 
Ojalalla täydennettynä 27.8. 2001 kotiinsa. Tuula ja Jaakko kertoivat ajatuksiaan kokouksesta: Ilmapiiri 
oli innostava ja ideoita oli paljon. Silti konkreettista etenemistä jäätiin odottamaan puolin ja tosin. 
Yhteistyötä voidaan tehdä ja on tehtykin , mutta silti tärkein asia on saada lyödyksi lukkoon perinteen 
keruun suuntaviivat Köyliö-seurassa , jonka jälkeen tähän "runkoon" on mahdollista kytkeä kaikki 
asiasta kiinnostuneet tahot. Nyt oli ollut ideoina mm. Säkylän Kansalaisopiston puitteissa 
järjestettävät talopiirit esim. Keikyän tai Tuiskulan mallisesti tai "uudella Köyliön mallilla". 
  
5§ 
Perinteen keruun suuntaviivoja ja EU-rahahakemusta puitiin. Jaakko Ojala, Kalevi Salmi ja Tommi 
Virtanen olivat yhdessä pohtineet keruun periaatteita ja esittivät, että kaikki kerättävä materiaali 
taltioidaan tietokantaan/ tietokantoihin. Tietokoneelle voidaan näin tallentaa kaikki kerättävä 
materiaali( taloarkistojen tiedot, talopiireistä saadut tiedot, valokuvat, haastattelut ym.), josta 



"hakukoneella" on mahdollista etsiä haluttuja asioita helpommin kuin isoista paperiarkistoista. Tommi 
Virtanen kertoi periaatteita tietokantojen muodostamisesta ja on myös halukas "pientä korvausta " 
vastaan laatimaan tietokantojen perusrakenteet tiedon syötön mahdollistamiseksi. 
Kaiken kaikkiaan projektista on kuitenkin muodostumassa hyvin laaja, 4-5 vuotta,, jossa tarvitaan 
talkootyöläisten lisäksi päätoimistakin ja vähintään osa-aikaista tallentajatyövoimaa. 
Tietokonekulujen lisäksi syntyy työvoimakuluja 
muillekin tahoille, esim. valokuva-tallennus muodostaa projektista ison osan. Rahoitusasioita tuleekin 
pohtia vielä perinpohjin ja moneen kertaan. 
Projekti alkaisi tietokannan luomisella Tuiskulasta, koska siellä ollaan talo-asioissa pisimmällä. 
Tuiskula siis toimisi projektissa ns. pilottiosuutena, josta saataisiin kokemuksia ja 
parannusehdotuksia jatkoa ajatellen. 
Samaan aikaan aloitettaisiin koko Köyliössä haastattelut ja niiltä osin kuin energiaa muissa kylissä olisi 
, voitaisiin myös harkita niissä talohistoriakeruun aloittamista.  
Kokous hyväksyi esitetyt periaatteet jatkosuunnittelun pohjaksi. 
Päätettiin lisäksi , että Markku Toivonen selvittää olisivatko Niilo Ihamäen mittavat haastattelut 
mahdollisesti käytettävissä tietokannassa. 
 
6§ 
Sovittiin yhteydenotoista eri tahoihin seuraavasti: 
*Tommi Virtanen selvittelee Säkylän kansalaisopiston rehtorin kanssa mitä kurssitusta voitaisiin 
ajatella  projektiimme liittyen. Ajatuksena oli mm. jonkin tyyppiset talohistorialuennot/ -ryhmä- työt ja 
kurssitus haastattelujen oikeasta suorittamistavasta jne.(Huom. haastattelujen parhaaksi 
ajankohdaksi ajateltiin talviaikaa) 
*Koska projekti etenee kankeasti ilman kylien omaa väkeä, sovittiin että Kalevi Salmi käy selostamassa 
kylätoimikuntien puheenjohtajille projektin ajatuksia ja pyrkii sitouttamaan asiaan köyliöläiset toimijat. 
 
7§ 
Seuraava kokous pyritään pitämään Köyliön pääkirjastossa ti 4.12. klo 19.00 tai la 1.12. klo 10.00 tai 
11.12. klo 19.00. Puheenjohtaja selvittää asiaa ja tarkentaa ajankohdan ja paikan. 
  
  
Kalevi Salmi                                 Juha Honkanen 
Puh. joht.                                       Sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………………… 

Pöytäkirja  
Köyliö-seuran Perinnejaosto kokoontui tiistaina 4.12.2001 klo 18.30 Köyliön pääkirjastossa ja  
varsinainen kokous pidettiin klo 19.30 Jaakko Ojalan kodissa. 
Läsnä: Paula Härkälä, Tuula Kytövuori, Jaakko Ojala, Kalevi Salmi, Markku Toivonen, Tommi Virtanen 
1§ 
Kokoonnuttiin Köyliön pääkirjastossa ja käytiin tutustumassa kotiseutuarkiston kokoelmiin. 
Monenlaista mielenkiintoista tutkittavaa siellä on tallella. Varsinkin vanhojen talojen 
rakennusinventointikertomukset olivat mielenkiinnon kohteena. 
2§ 
Siirryttiin Ojalaan, missä puheenjohtaja Kalevi Salmi avasi varsinaisen kokouksen ja kutsui sihteeriksi 
Paula Härkälän. 
3§ 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja 



4§ 
Puheenjohtaja oli laatinut "Köyliön upea menneisyys"- projektin hankesuunnitelman( liite). 
Asiaa on etukäteen selostettu kyläyhdistysten puheenjohtajille ja neuvoteltu kohdassa 12 mainittujen 
yhteistyötahojen edustajien kanssa. 
5§ 
Puheenjohtaja selvitti hankesuunnitelmaa kohta kohdalta . Siihen tehtiin muutamia lisäyksiä ja 
muutoksia: 
-Kohta 2. Markku Toivonen on ollut yhteydessä Niilo Ihamäkeen. Hänen Köyliötä koskevia 
haastattelunauhojaan on saatavissa     Yleisradiosta. Ihamäen omat nauhat ovat myös käytettävissä. 
-Kohta 7. Tommi Virtanen ehdotti kannettavan tietokoneen hankkimista jo projektin alkuvaiheessa. 
-Kohta 10 (liite kurssitus). Kurssin 1 järjestää Säkylän Seudun Kansalaisopisto suunnitelman mukaan. 
Kurssi tukee meidän projektiamme. Kurssista 2 voisi Kansalaisopiston ohella Köyliö- seura ottaa 
vastuuta. Kunnan osuuttakin voisi tiedustella, koska kurssi tukee historian kirjoitusta. Kurssi 3 on 
Kansalaisopiston järjestämä. 
-Kohta 12. Hankkeen johtajana toimii Kalevi Salmi, ainakin v:n 2002 
-Kohta 13. Budjetti muodostui muutosten jälkeen seuraavanlaiseksi: 
                  Toimistotarvikkeita, CD- levyjä yms.                                          5000 mk 
                   Digi- nauhuri                                                                               2500 mk 
                   Digitaalikamera+ muistikortit+ kaapelit ym.                            17000 mk 
                   Kannettava tietokone                                                                 20000 mk 
                   Kurssitus                                                                                      2000 mk 
                   Projektisihteerin palkkaus 1.8. lukien                                        75000 mk     
                   ATK- konsultointi                                                                      15000 mk 
                   Valokuvausalan konsultointi                                                      15000 mk 
                   Muut ennakoimattomat kulut                                                       7000 mk 
                   Puhelinkulut+ internet- yhteyden hankinta+ ylläpito                   3000 mk 
                   Yhteensä                                                                                   161500 mk     
                                                           
Köyliö-seuran rahoitusosuuden tulisi olla 15% tästä eli 24225 mk. Mikäli ei sitä saada, pitää karsia 
esim. projektisihteerin palkasta. Myös talkootyön osuus on 15%. EU:lta anottava osuus näin ollen on 
70%. Arveltiin, että budjettisummat pitäisi muuttaa myös euroiksi 
6§ 
Hyväksyttiin hankesuunnitelma näine muutoksineen. Kiitollisuudella todettiin Kalevi Salmin tehneen 
suurtyön suunnitelmaa laatiessaan. 
7§ 
Perinnejaoston seuraava kokous pidetään 11.1.2002 klo 19.30. Puheenjohtaja tarkentaa 
kokouspaikan. 
  
 
Kalevi Salmi                                        Paula Härkälä 
Puh. joht.                                              Sihteeri 

……………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pöytäkirjat 2002 

PÖYTÄKIRJA 
 
Köyliö-seuran perinnejaosto kokoontui perjantaina 11.1.2002 klo 19.30 Kepolan koululla. 



Läsnä olivat: Juha Honkanen, Paula Härkälä, Tuula Kytövuori, Jaakko Ojala, Kalevi Salmi, Markku 
Toivonen ja Tommi Virtanen. 
 
1§ 
Puheenjohtaja Kalevi Salmi avasi kokouksen ja kutsui sihteeriksi Tuula Kytövuoren. 
 
2§ 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
3§ 
Puheenjohtaja antoi lyhyen tilannetiedotuksen "Köyliön upea menneisyys" -hankkeen tilanteesta. 
(Liite 1.) Omarahoitusta tarvitaan n. 17 000 mk, mikä järjestynee osittain talkootyönä ja lahjoitusten 
avulla.  Puheenjohtaja on käynyt esittelemässä hanketta kunnanjohtajalle ja sivistystoimenjohtajalle 
sekä Lions clubille. Kunnasta suhtautuminen oli myönteistä, mutta asian eteneminen kunnassa on 
hidas prosessi. Köyliön Lions club sekä Lions Ladyt ovat luvanneet lahjoittaa noin 3000 markkaa 
Köyliö-seuralle hanketta varten. Puheenjohtaja jättänee hankehakemuksen Pyhäjärviseudun 
kehittämisyhdistyksen käsiteltäväksi 15.1 2002. EU-tuki hankkeelle on periaatteessa varmistunut, 
joten työ voi alkaa. 
 
4§ 
Jaakko Ojala esitteli taloprojektiasiaa. Kunta aikoo julkaista kuvateoksen Köyliön taloista. 
Rakennusinvennoinnin yhteydessä otetut valokuvat eivät todennäköisesti ole riittävän laadukkaita 
julkaistavaan kirjaan, joten Jaakko Ojala on suunnitellut Paula Ernala-Kuusiston kanssa rakennusten 
uudelleenkuvaamista. 
 
5§ 
Keskusteltiin hankkeeseen liittyvien veteraanihaastattelujen toteuttamisesta. Säkylän Seudun 
Kansalaisopisto järjestää haastattelukurssin avausluennon 8.2. kello 18-21, joka valmentaa 
haastattelijoita tehtäväänsä. Jaoston jäsenistä ainakin Härkälä, Kytövuori, Ojala, Salmi, Toivonen ja 
Virtanen aikovat mahdollisuuksien mukaan osallistua luennolle. Luennoitsijalta päätettiin pyytää lupa 
luennon nauhoittamiseen, jotta niilläkin, jotka ovat estyneet saapumaan olisi myöhemmin 
mahdollisuus kuulla opetusta aiheesta. Myös mahdollista kirjallista materiaalia pyydetään saada 
kopioida. 
Runsaan osallistujamäärän  varmistamiseksi päätettiin kutsua henkilökohtaisesti useita mahdollisia 
haastattelijoita kurssille.                   
Luennon jälkeen myöhemmin järjestetään 2- 3 kokoontumista haastattelujen suunnittelua varten. 
Hannu Orpo on lupautunut veteraani-asiamieheksi, joka toimii yhdyshenkilönä 
asiassa.                                                                
 
6§ 
Käsiteltiin 5.10.2002 toteutettavan Lalli-seminaarin asioita. Seminaarin pitopaikaksi on varattu 
Lallin  koulu. Jaosto päätti esittää seminaaripäivää koulupäiväksi ainakin Lallin koulun oppilaille. 
Kytövuori lupasi keskustella asiasta sivistystoimenjohtaja Kosolan kanssa.  
Seminaari luennoitsijoiksi päätettiin kutsua Suomen katolisen kirkon tiedottaja, Jouko Heyno ja tutkija, 
filosofian tohtori Pertti Anttonen. Martti Linnan kutsumisesta keskusteltiin myös, mutta päätettiin 
pohtia hänen kutsumistaan vasta seuraavan seminaarin järjestelyiden yhteydessä. Kaikki luennoitsijat 
ovat alustavasti jo lupautuneet esitelmöitsijöiksi. Seminaaripäivän aikataulusta ja järjestelyistä käytiin 
vilkasta keskustelua. Seminaarin avaa Köyliö-seuran edustaja ja sen jälkeen on kunnan edustajan 



lyhyt puheenvuoro. Päätettiin varata aikaa n. 30 min. kutakin esitelmöitsijää kohti. Kunkin esityksen 
loppuun varataan aikaa kysymyksille ja kommenteille. Seminaarin väliajalle järjestetään kahvitarjoilu. 
Seminaarin aikana myös Lalli saapuu paikalle ja aiheuttaa pienen katkoksen seminaariin. Lopussa 
Köyliö-seuran edustaja esittää loppukommentit seminaarin tuloksista ja päättää seminaarin. 
Esitelmöitsijöiltä pyydetään etukäteen lyhennelmä esityksestä. Heihin otetaan hyvissä ajoin 
(huhtikuussa) yhteyttä kirjallisesti ja tiedustellaan palkkiosta, yöpymistarpeesta ja osallistumisesta 
Lallin pitoihin.  
 
7§ 
Keskusteltiin Lalli-seminaarin yhteydessä järjestettävistä Lallin pidoista. Todettiin, että Lalli-
seminaarin järjestäminen jo sinällään on niin suuri voimainponnistus perinnejaostolle, että on 
varmasti parasta, että järjestämisvastuu pidoista jää yksin Lallin pidot -toimikunnalle. 
 
8§ 
Puheenjohtaja päätti kokouksen. 
  
  
Kalevi Salmi                               Tuula Kytövuori 
Puheenjohtaja                              Sihteeri 

……………………………………………………………………………………………………………………………….. 

PÖYTÄKIRJA 
  
Köyliö-seuran perinnejaosto kokoontui 11.3.2002 klo 18.30 Kepolan kartanossa. 
Läsnä olivat: Juha Honkanen, Paula Härkälä, Tuula Kytövuori, Jaakko Ojala, Kalevi Salmi  ja Markku 
Toivonen. 
 
1§ 
Puheenjohtaja Kalevi Salmi avasi kokouksen ja määräsi sihteeriksi Jaakko Ojalan. 
 
2§ 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
3§ 
Puheenjohtaja esitteli KUM-projektista tekemänsä lyhennelmän sekä selvitti myös 
haastatteluprojektin nykytilaa. Kaksi kurssitilaisuutta on vielä pitämättä ja Voitoisissa tehdään jo 
ensimmäisiä haastatteluja. Projekti etenee siis hyvin. Lionit ja Lions-ladyt ovat myöntäneet Köyliö-
seuralle avustusta tietokoneen hankintaa varten yhteensä  900 Euroa. 
Syksyn Lalli-seminaarin luennoitsijoista vasta Pertti Anttonen on vastannut palkkiokyselyyn, 350 
Euroa. Summa vastaa ennakko-odotuksia. Pyhän Henrikin muisto-tilaisuudessa Harjavallassa Kalevi 
Salmi sai tilaisuuden esitellä tulevaa Lalli-seminaaria sekä suullisesti että kirjallisesti. Asiasta oltiin 
hyvin kiinnostuneita. 
 
4§ 
Puheenjohtaja Salmi ehdotti perinnejaoston projektien , esim. Lalli-seminaarin ja Lallin pitojen ym. 
esittelyä Köyliön-seuran kotisivuilla. Ehdotus hyväksyttiin. 
 
5§ 



Paula Härkälä on laatinut tarinan tuiskulalaisesta vaikuttajasta Aarne Marttilasta sekä Tuiskulassa 
Mikolan metsässä olevasta vanhasta muistokivestä. 100 v. sitten siellä kuoli nuori tyttö kaatuvan puun 
alle. Muistokivi on tytön isän hakkaama.  Kirjoitukset on tarkoitus julkaista v. 2003 Köyliist-kirjassa. 
 
6§ 
Puheenjohtaja päätti vilkkaan kokouksen klo 20.35. 
  
Kalevi Salmi                                 Jaakko Ojala 
Puheenjohtaja                               Sihteeri  

………………………………………………………………………………………………………………………………… 

Perinnejaoston kokous  
 
Aika ja paikka: 16.5.02 Kum-toimisto kello 17-18.30 
Läsnä: Paula Härkälä, Tuula Kytövuori, Markku Toivanen, Jaakko Ojala, Kalevi Salmi ja Rauni Halonen 
 
1. Kokous aloitettiin tutustumalla huoneeseen ja jäsenille esiteltiin koneet, ohjelmistot ja laitteet. 
    Kaikille jaettiin moniste (liite) jossa kerrottiin sähköpostiosoite ja muita tietoja. 
 
2.  Edelliseen pöytäkirjaan tehtiin pieni muutos ja sen jälkeen se hyväksyttiin. 
       Muutos kohdassa 5§: Paula Härkälän tarinat pyritään julkaisemaan joko Pyhäjärvi-        lehdessä 
vuonna 2002 ja/tai Köyliist-kirjassa vuonna 2003. 
 
3. Juha Honkaselle myönnettiin vapautus perinnejaoston hallituksesta ja tilalle valittiin Asser Lehto-
ranta Yttilästä. 
 
4. KUM-hanke 
- haastattelukurssi on pidetty 
- syksyllä (loka-marraskuussa) talohistoria-kurssi yhteistyössä Säkylän työväenopiston kanssa 
- Kalevi Salmelle myönnettiin valtuudet neuvotella mahdollisten yhteistyökumppaneiden kanssa 
 
5. Lalli-seminaari 5.10 2002 Lallin koululla 
            -    koulu käytössämme jo 4.10    
- Tuula kysyy, josko koululaiset olisivat silloin paikalla 
- kunnalta on haettu avustusta 
- Lallien pidot Marja Kynnysmaa esittelee hallituksen kokouksessa 
 
6. Kotisivut tarvitsevat päivitystä ja ehkäpä uudenlaista ilmettä. Asiasta lisää hallituksen kokouksessa. 
 
7. Muut asiat 
- Köyliö-päivä vietetään 17-18.8 
- Keskusteltiin mahdollisesta veteraanien haastattelujen kuuntelu mahdollisuudesta Villa Linturissa. 
- Jaakko kertoi lukiossa suoritettavasta "Historian soveltava kurssi" jossa 3 lukiolaista nuor-ta istui iltaa 
vanhemman väen kanssa oppien aiheesta Kustaa III:n vierailu. (Vappu Helmi, Jussi Ryhti ja Toivo 
Salminen) 
- Kunta takaa Kumuhankkeen lainan 
 
8. Seuraava kokous 16.8 kello 18.00 



  
 
 _______________________   ______________________ 
Kalevi Salmi                                   Rauni Halonen 
 puheenjohtaja                              sihteeri 

……………………………………………………………………………………………………………………………. 

Perinnejaoston pöytäkirja 
 
Köyliön kunnantoimisto 16.8.02 kello 18.00 - 19.30 
Läsnä: Paula Härkälä, Markku Toivonen, Asser Lehtoranta, Jaakko Ojala, , Kalevi Salmi, 
Rauni Halonen. 
Kutsuttuina vieraina olivat Marja Kynnysmaa, Risto Routama ja kunnanjohtaja Seppo Saarinen. 
Käsiteltävät asiat 
 
1. Edellisen kokouksen pöytäkirja. 
Hyväksyttiin muutoksitta. 
 
2. Lalli-seminaari 
Lalli-seminaari on 5.10.02 Lallin koululla kello 9.30 - 13.00.  
Koulun somistamisen voi aloittaa jo edellisenä iltana kello 18. jälkeen. Somistamisesta ja 
muistonäyttelyn pystyttämisestä vastaa Jaakko Ojala.  
Seminaarin alussa tervetuliaispuheen pitää Risto Routama (10 min.), sen jälkeen kunnan 
puheenvuoro (10 min.) ja viimeisenä Kalevi Salmi (10 min.). 
Vierailijaluennoitsijat dosentti Anttonen, professori Pöykkö ja tutkija Heyno puhuvat kello 10.00 - 
13.00. 
Kahvitukseen varataan 45 minuuttia ja sen hoitaa joko leirikoululaiset tai Lions Ladyt. "Kahvin ja 
pullan" tarjoaa Köyliön kunta. 
      Kahvittajat sekä oma väki seminaarissa pukeutuu Lallin aikaisiin vaatteisiin.  
      Seminaariin kutsuminen lähialueelta tapahtuu lehti-ilmoitusten kautta. 
Sähköpostia lähetetään kiinnostuneille tahoille esim. yliopistoille ja museoille. Tiedotustilaisuus 
pidetään Lallin talolla ja siitä vastaavat Marja Kynnysmaa ja Kalevi Salmi. Kaikille lehdille lähetetään 
myös tiedote seminaarista. 
· Kalevi huolehtii "pakolliset" kutsuttavat. 
· Seminaari nauhoitetaan MD:lle 
· Siivoustalkoot sunnuntaina. 
· Yleisölle jaettavan materiaalin mukana jaetaan myös seuran oma esite ja jäsenmaksulomake. 
     Seuraava perinnejaoston kokous pidetään 30.9.02 Lallin koululla. 
  
  
 
Kalevi Salmi        Rauni Halonen 
puheenjohtaja    sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………………. 

Perinnejaoston kokous   
 
Aika ja paikka: 25.9.02  kello 18-19.30 Lallin koulu    



Läsnä: 
Tuula Kytövuori, Jaakko Ojala, Markku Toivonen, Asser Lehtoranta, Kalevi Salmi ja Rauni Halonen. 
Kutsuttuna mukana oli myös koulunjohtaja Pasi Rantala. 
 
1. Kokouksen avaus 
 Puheenjohtaja avasi kokouksen 
 
2. Edellinen pöytäkirja 
 Kaikki olivat saaneet edellisen kokouksen pöytäkirjan ja se hyväksyttiin muutoksitta. 
 
3. Puheenjohtaja totesi pienen keskustelun jälkeen, että Tommi Virtanen ei ole enää mukana 
perinnejaoston toiminnassa. Tilalle ei ehdotettu vielä tässä vaiheessa ketään. 
 
4. Seminaaripäivän ohjelma, kts. tämän kokousmuistion taustapuolelta . 
 Käytiin selventävä keskustelu kuka tekee mitä ja milloin seminaaripäivänä. 
· luennoitsijoiden puheista tehdään lyhennelmät ja jos niitä jää yli niin ne jaetaan koululaisille, 
· varaudutaan noin 200 vieraaseen, 
· perjantai-iltana kaikki koneet ja laitteet valmiiksi, mitä luennoitsijat tarvitsevat, 
· Jaakko hoitaa muistonäyttelyn salin toiseen päähän, 
· opasteet tien varsille, Kalevi pyytää jos Simo tekisi ne 
· kahvituksen hoitaa leirikoululaiset ja heille yritetään saada myös ajanhenkeen sopiva vaatetus, Rauni 
kysyy Marjalta 
· Jaakko kysyy Sanna Kinnuselta josko hän tekisi pöytiin koristelun 
· todettiin että seminaari voi maksimissaan kestää vain puolituntia yli määrätyn ajan, koska pidot 
alkavat kello 14. 
 
5. Tuula Kytövuori ilmoitti raskain mielin joutuvansa luopumaan perinnejaoston paikastansa kiireen 
takia. 
· Eroa ei vielä virallisesti myönnetty ja Tuula lupasikin etsiä itselleen seuraajaa. 
Palataan tähän asiaa jossakin myöhemmässä kokouksessa 
 
6. Puheenjohtaja lopetti kokouksen 
  
________________                                 ________________ 
Kalevi Salmi                                             Rauni Halonen 
Puheenjohtaja                                          Sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………………… 

Perinnejaoston kokous  
 
Aika ja paikka: 25.10.2002 kello 18.00 - 19.50 Köyliön kunnanvirasto KUM- huone 
Läsnä: 
Paula Härkälä, Tuula Kytövuori, Kalevi Salmi, Jaakko Ojala ja Asser Lehtoranta 
 
1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja Kalevi Salmi avasi kokouksen 
 
2. Edellisen kokouksen pöytäkirja 



Edellisen, 25.9.2002 pidetyn, kokouksen pöytäkirja jaettiin paikallaolijoille, siihen 
tutustuttiin ja se hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
3. Lalli seminaarin palautekeskustelu 
Keskusteltiin 5.10.2002 pidetystä Lalli-seminaarista. Tilaisuus todettiin onnistuneeksi, 
toki yleisöä olisi voinut olla enemmänkin. 
Seminaarin jälkeen Lallintalolla  pidettyjä  "Lallin pitoja" sivuttiin keskustelussa myös. 
Nekin olivat onnistuneet ja taloudellisestikin kannattavat. Joidenkin mielestä pidot voisivat 
olla luonteeltaan toisenkinlaiset ja ajankohta jonkin verran myöhempi kuin nyt . 
Todettiin, että Pyhän Henrikin Muisto- näyttely on noudettu takaisin Cedercreutz- museolle.  
Jaakko Ojala kuvasi taulut ennen niiden pois vientiä. 
 
4. Jaoston kokoonpano 
Tommi Virtasen paikalle Perinnejaostoon puheenjohtaja ehdotti  Lassi Kaukoa. Ehdotus 
hyväksyttiin ja valinta viedään tiedoksi Köyliö-seuran hallitukseen. Tuula Kytövuoren toivottiin  
edelleen jatkavan jaoston jäsenenä. 
 
5. Talo-/ kylähistoriakurssi 
KUM- hankkeeseen  sisältyvä talo-/kylähistoriakurssi  on suunniteltu alkavaksi loka-marraskuussa 
2002.  Puheenjohtaja on alustavasti neuvotellut kurssin alkavaksi  keskiviikkona 27.11.2002 klo 18.00-
21.00  Kepolan koululla. Illan luennoitsija olisi tohtori Ritva Kava. Kurssi pidetään yhteistyössä Säkylän 
seudun kansalaisopiston kanssa. 
Jaosto hyväksyi tehdyt valmistelut ja kurssille toivotaan useita edustajia ainakin kaikista Köyliön 
kylistä. Tämän varmistamiseksi, puheenjohtajan ehdotuksesta , Asser Lehtoranta valittiin 
yhteyshenkilöksi kyläyhdistysten/-toimikuntien suuntaan.  
Kurssin seuraava luentotilaisuus olisi vuoden 2003 alussa.  
 
6. Tilannetiedotus KUM- hankkeen nykyvaiheesta 
Puheenjohtaja esittää Köyliö-seuran syyskokouksessa 30.10.2002 tilannetiedotuksen asiasta. Jouko 
Korpinen esittelee samalla Köyliö- tietokannan nykyvaihetta internet- yhteyden avulla, sillä fyysisesti 
tietokanta sijaitsee hänen palvelimellaan Säkylässä.  Todettiin, että  KUM- hanke on todella iso hanke 
joka on nyt vuoden työn jälkeen hyvässä alussa. Tehtävää on vielä paljon  ja kaikkien halukkaiden 
työpanos on todella tervetullut. 
 
7. Muut asiat 
Ei ollut. 
 
8. Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen. 
  
 
Kalevi Salmi       Asser Lehtoranta 
Puheenjohtaja   Sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………………………… 

Pöytäkirjat 2003 



Pöytäkirja Köyliö-seuran perinnejaoston kokouksesta  
 
Aika ja paikka: 27.5.2003 Voitoisten koulu 
Läsnä 
Kalevi Salmi puheenjohtaja 
Markku Toivonen 
Paula Härkälä 
Asser Lehtoranta 
Jaakko Ojala 
Alpo Välilä 
Hannele Laukkanen 
Arto Orre 
Lassi Kauko sihteeri 
 
1§ Puheenjohtaja avasi kokouksen ja toivotti osanottajat tervetulleiksi 
 
2§ Edellisten kokousten pöytäkirjat: 25.10.2002 pidetyn kokouksen pöytäkirja todettiin aiemmin 
tarkastetuksi, KUM-hankkeen ohjausryhmän 15.1.2003 pidetyn kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin 
muutoksitta. 
 
3§ Keskustelua jaoston kokoonpanosta: Tuula Kytövuori haluaa luopua jäsenyydestä, keskustelussa 
haettiin mahdollisia seuraajaehdokkaita. 
 
4§ Kuultiin Voitoisten kylähistorian tekemisestä: 
Aineiston keräsivät 3 haastattelijaa (Orre, Välilä, Laukkanen) 
Kirjoitustyö pääosin yhden kirjoittajan (A Kalmeenoja) tehtävänä 
Ennen haastatteluita jututettaville lähetettiin valmiit kysymyslistat 
Valokuvista todettiin, että vanhoilta ajoilta ei juuri löydy arkipäivän kuvia 
Kirjan valmistumiseen työn aloittamisesta meni 2 vuotta, haastattelijoiden lisäksi aktiivisesti työssä oli 
vielä muutama ihminen 
Taitto ja paino ostettiin tarjousten perusteella 
Painos 500 kpl, jäljellä joitakin kymmeniä (myös Vuorenmaassa 500 kpl painos, loppuunmyyty) 
Rahoitus perustui isolta osalta keräyksiin ja vastaaviin 
 
5§ Veteraanihaastattelut tallennettu, kaikki aiotaan purkaa 
Haastatteluista on yhdet kappaleet Jaakko Ojalalla, toiset kappaleet kullakin haastatellulla C-
kasettina 
Haastatteluista valitaan sopivia Köyliist- kirjaan, julkaisujaosto valikoi (seuraava kirja painottunee 
veteraaneihin ja muihin sota-ajan asioihin) 
 
6§ Köyliö-seuran v 2004 
Ensi vuodeksi seura suunnittelee torpparivapautukseen liittyvää juhlaa, valmisteluvaiheessa 
odotetaan myös Johanna Rantalan aiheeseen liittyvän gradun valmistumista 
Tuiskulaan toivotaan myös torppariaikaan liittyvää näytelmää. 
Ensi vuoden ohjelmaan liittyy myös Emil Cedercreutzin kuvapatsaan sijoitus ja paljastus 
Lalli-seminaarin jatko on jossain määrin auki, vaihtoehtoina on edellisen mukainen tai sitten 
seminaari, jossa aihetta on laajennettu, esim. voisi olla piispojen Köyliö, kristinuskon tulo, 
kuninkaalliset Köyliössä tms. 



Seminaari voitaisiin valmistella pidettäväksi 2005 tai 2006, valmisteluun tarvitaan ulkopuolisia 
asiantuntijoita, mukaan halutaan ainakin Unto Salo 
 
7§ KUM- tilanne 
Hanke on päättynyt, tilanne on pysähdyksissä, jatkohankkeen laajuus on päättämättä 
Ongelmia: Köyliö-tietokanta on nyt "häiriköinnin" vuoksi jouduttu suojaamaan salasanalla. Toistaiseksi 
salasana ei  ole julkisesti saatavilla. Yksityisyydensuojalainsäädäntö vaikuttaa henkilötietojen 
julkaisumahdollisuuksiin, josta syystä 
on menossa näiltä osin harkintavaihe. 
  
8§ Muita asioita ei ollut, puheenjohtaja päätti vilkkaan keskustelun jälkeen kokouksen 
  
 
Puheenjohtaja Kalevi Salmi                                              Sihteeri Lassi Kauko 

………………………………………………………………………………………………………………………………………. 

Pöytäkirjat 2004 

Köyliö-seura ry:n perinnejaoston kokous: Pöytäkirja 1/2004      
 
Paikka: Köyliön Kunnantoimisto 
 
Aika: Keskiviikkona 21.1.2004 klo 19.00- 20.30 
 
Läsnä: Lassi Kauko, Tuula Kytövuori, Jaakko Ojala, Kalevi Salmi, Markku Toivonen sekä     
            Köyliö-seuran puheenjohtaja Hannu Orpo 
 
 
1§  
Puheenjohtaja Kalevi Salmi avasi kokouksen 
 
2§ 
Edellisen kokouksen pöytäkirja päivältä 27.5.2003 hyväksyttiin 
 
3§ 
Kokouskutsun liitteenä oli osallistujille lähetetty Köyliö- taksvärkki-hankkeen 
hankesuunnitelma.    Puheenjohtaja esitteli Köyliö-seuran ajankohtaisia asioita lähinnä perustuen 
parin viikon sisällä kaikkiin köyliöläisiin koteihin jaettavaan esitteeseen. Koska esite on kohta 
kokonaan kaikkien luettavissa, ei esittelyn asioita tähän erikseen kirjata.    
 
4§ 
Osallistujat olivat saaneet kokouskutsun liitteenä Kalevi Salmin 5.9.2003 Köyliö- taksvärkki- hankkeen 
johtoryhmälle lähettämän listan niistä perinnejaoston suunnittelemista asioista, joiden sisällyttämistä 
hankkeeseen toivottiin.  
Taksvärkki-hankkeen johtoryhmä ei ole varsinaisesti ottanut kantaa kirjeeseen, mutta Rauni Halosen 
ja Kalevi Salmin keskustelujen perusteella näyttää seuraavalta:    
-    Lalli – seminaarin rahat mahtuvat budjettiin 
-    Veteraanihaastattelujen käyttökopioiden teossa tarvittavan herkemmän mini- disc- laitteiston 



vuokrausta voidaan harkita, mutta ei näillä näkymin ostaa. Tällöin itse kopiointityö tulisi tehdä 
talkoovoimin. 
-    Veteraanihaastattelujen purkaminen levykkeiltä kirjoitettuun asuun ulkopuoliselta kirjoittajalta 
ostettuna ei mahtune budjettiin 
-    Köyliö- tietokannan testauksen ja tietokantarakenteen ATK-muutostöiden ostaminen ei esitetyssä 
laajuudessa mahdu budjettiin. Jossakin mitassa asiaa voidaan harkita ja oikea hetki jatkopohdinnalle 
on vuonna 2005.  
-    Kaikissa esitetyissä asiakohdissa on Rauni Halosen työpanoksen käyttö periaatteessa mahdollista. 
Koska hanke ei ole yksinomaan Köyliö-seuran, tulee Rauni Halosen kuitenkin pyrkiä tekemään työtä 
kaikille hankkeessa mukana oleville tahoille, tasapainoillen ja omavastuuosuuksien suhteessa.   
 
5§  
Köyliön Upea Menneisyys-hankkeen jatkopohdinta päätettiin siirtää vuoden 2005 puolelle                       
-    Puheenjohtaja jakoi ”kotona tarkemmin tutustuttavaksi” Jouko Korpiselta  
      pyytämänsä mielipiteet Köyliö- tietopankin jatkokehittelystä   
 
6§ 
Lalli-seminaarin aiheeksi valittiin Kaivaukset Köyliössä. Asia viedään Köyliö-seuran hallituksen 
tiedoksi ja ajankohdan osalta päätettäväksi. Ykkösvaihtoehdoksi sovittiin syksy 2005 lokakuun lopulla 
- marraskuun alussa ajatuksella, että Lallin Pidot ja Lalli- seminaari nivelletään yhteen. 
                     
Kakkosvaihtoehtona on seminaarin niveltäminen vuoden 2005 Katolisen kirkon kesäkuun alkupuolelle 
ajoittuvaan pyhiinvaellusmatkaan Köyliön kautta Kokemäelle.  
Ennen asian viemistä hallituksen päätettäväksi  
-    Hannu Orpo selvittää, mikäli mahdollista, Katolisen kirkon suhtautumisen seminaarimme 
kytkemiseen tapahtuman yhteyteen 
-    Kalevi Salmi keskustelee Unto Salon kanssa aiheesta tarkemmin 
-    Lassi Kauko ja Kalevi Salmi pohtivat järjestelyjä alustavasti, erityisesti kohderyhmien osalta 
 
7§ 
 Edelliseen aiheeseen liittyen käytiin keskustelu Köyliö-seuran suhtautumisesta Lallin Pitoihin. 
Syksyisen pitoperinteen jatkumista toivottiin ja ajankohdan pitää olla lähellä loka-marraskuun 
vaihdetta ja että seuraavat Pidot voitaneen pitää vasta vuonna 2005.  
Keskustelun jälkeen katsottiin kuitenkin, että päätökset asiasta kuuluvat Köyliö-seuran hallitukselle    
                                                                     
8§ 
Tuula Kytövuori pyysi eroa Perinnejaoston jäsenyydestä, joka myönnettiin. Kytövuori lupautui 
osallistumaan mahdollisuuksiensa mukaan ”erillisprojekteihin ja toimimaan 
kiireapulaisena”.        Uudeksi jäseneksi valittiin Outi Reiman, jonka suostumusta kysyy Tuula 
Kytövuori. 
Puheenjohtajalle annettiin evästyksenä järjestys, jonka mukaisesti varalle valittuja kysytään, ellei Outi 
Reiman voi ottaa jäsenyyttä.  
 
 
Kalevi Salmi, puheenjohtaja                             Tuula Kytövuori, sihteeri  

……………………………………………………………………………………………………………………………………….. 



Köyliö- seura ry: n perinnejaoston kokous: Pöytäkirja 2/2004      
 
Paikka: Köyliön Kunnantoimisto 
 
Aika: Tiistaina 18.5.2004 klo 18 alkaen  
 
Läsnä:  
Paula Härkälä, Lassi Kauko, Asser Lehtoranta, Jaakko Ojala, Arto Orre, Kalevi Salmi, Markku Toivonen, 
sihteerinä Rauni Halonen, Hannu Orpo Köyliö-seuran puheenjohtajan ominaisuudessa sekä katolisen 
kirkon kesäkuisten vaellusten käsittelyn ajaksi, erikseen kutsuttuna, Risto Routama.  
 
Muuta: 
Keskustelut käytiin Kalevi Salmin laatimien alustusten/ esitysten pohjalta, jotka virallisen pöytäkirjan 
liitteenä 
 
 
 
1§ 
Puheenjohtaja Kalevi Salmi avasi kokouksen 
 
2§ 
Edellisen kokouksen pöytäkirja päivältä 21.1.2004 hyväksyttiin  
 
3§ 
Päätettiin tulevien tapahtumien selkeyttämiseksi esittää Köyliö-seuran hallitukselle seuraavaa: 
•    Köyliössä järjestetään vuosittain kaksi päätapahtumaa, joissa Köyliö-seura on mukana: Köyliö-
päivät ja Kertun Kaamospäivä tai Henrikin Hartaat. Jälkimmäisen  
nimivaihtoehdot on vielä pohdittava eli kumpi valitaan?  
•     Köyliö-päivät ovat 1-2-päiväiset, ”riehatyyppiset” ja K.K. tai H.H. ovat 1-päiväiset,  
hieman hartaammat. Kummankin osalta olisi toivottavaa sopia pysyvä ajoitus niin,  
että ajankohta olisi sidottu johonkin esim. ”niin ja niin mones viikonloppu jälkeen  
juhannuksen” ja ”vuoden niin ja niin mones viikonloppu”. K.K: n tai H.H: n  
ajankohta voitaisiin ja pitäisi sopia pysyvästi mahdollisimman pikaisesti, mutta  
Köyliö-päivien ajoitus vuosien 2005 ja 2006 osalta on hyvä katsoa ”tilanteen  
 mukaan”. Katso perustelut pykälästä 4. 
•    Pyritään järjestelyissä siihen, että samaan aikaan olisi mahdollisimman paljon  
rinnakkaisohjelmaa. Pyritään tekemään yhteistyötä muiden köyliöläisten ohjelmajärjestäjien kanssa. 
Hyvä tunnelma syntyy siitä, että paljon kansaa on liikkeellä.  
 
 4§ 
 Piispa Henrik saapui Suomeen 1155 ja hänen kuolemansa tapahtui 1156.  
*Köyliö-seuran hallitus on päättänyt, että Köyliön tulee näkyä juhlavuosina 2005 ja 2006, erityisesti 
jälkimmäisenä.  
*Keskusteltiin kesäkuisesta ekumeenisesta vaelluksesta. Risto Routama oli huolissaan siitä, että 
Köyliöön ”tullaan vain käymään”, ”seurakunta ei ole mukana näissä järjestelyissä” ja ”että köyliöläiset 
eivät juuri osallistu konkreettiseen vaellukseen”. Järjestelyissä Köyliön kunta on ollut mukana lähinnä 
kahvituksella, mutta voisi tulevina vuosina olla suuremmallakin panoksella.  
*Vuosiksi 2005 ja 2006 pyritään ideoimaan vaellukseen liittyen jotakin ja ainakin järjestetään ”kunnon” 



osallistujamäärä jo vuodeksi 2005.   
 *Risto Routama ja Rauni Halonen huolehtivat kesäkuussa 2004 köyliöläisiin koteihin jaettavaan 
tiedotteeseen tekstiä tämän vuoden vaelluksesta muistuttaen, että vaelluksen järjestäjät ovat 
nimenomaan toivoneet runsasta osanottoa vaelluspaikkakunnilta.  
*Vuonna 2006 voisi K.K. tai H.H- tapahtuman osana olla Henrikin Surmavirsiesitys ja mieluusti myös 
ekumeeninen messu Köyliön kirkossa tai ainakin jotakin kirkkotapahtumaa. 
Lallin Pidot sopisivat tähän yhteyteen myös. 
 
  
5§ 
Keväällä 2005 järjestetään yhdessä Pyhäjärviseudun Aikuisopiston kanssa kurssi ”Köyliön kaivaukset - 
kaivausten rutiineja ja käytäntöjä”. Neuvottelut jatkuvat edelleen mahdollisuudesta suorittaa kesällä 
2005 Köyliössä pienimuotoinen kaivu esim. Lallin kellarissa. Lassi Kauko ja Kalevi Salmi saivat 
valtuudet jatkaa kurssin ja kaivun selvittelyjä rehtori Ilkka Virran ja dosentti Kari Uotilan kanssa.  
 
 
6§ 
Syyskokous pidetään 11.10.2004. Perinnejaosto on yleensä huolehtinut ohjelmasta.   
Esitetään hallitukselle, että Jaakko Ojala ja Simo Nummi yhdessä esittävät kuvakavalkadin katolisten 
vaellusreitistä. Sen lisäksi sivuohjelmana Johanna Rantala esittelee vuonna 2004 valmistunutta pro 
gradu- tutkielmaansa ”Köyliön kartanon torpparien taloudellinen ja sosiaalinen asema 1784- 1862” 
* Johanna Rantala on luvannut - niin toivottaessa - kirjoittaa asiasta myös Köyliist- kirjaan jonkin jutun 
  
7§ 
Satakunnan Historiallisen Seuran kevätkokous pidetään Köyliössä 2005 
*Sat. Hist. Seura järjestää kokoukseen luennoitsijan. Köyliö-seura esittää omana toiveenaan Unto 
Saloa.  
*Kokouksen yhteyteen Köyliö-seura pyrkii järjestämään osallistujille tutustumista Köyliön historiallisiin 
kohteisiin ja muutoinkin laajentamaan kokousta kohti ”Päivä Köyliössä” -ajatusta. Kunnanjohtaja 
Seppo Saarinen on jo luvannutkin tukea kahvituksen muodossa tai jollakin muulla 
tavalla.                                           
 
 
 
Kalevi Salmi, puheenjohtaja       Rauni Halonen, sihteeri 

…………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Köyliö-seura ry.                                                                 Pöytäkirja 3/2004 
Perinnejaosto      
tiistai 23.11.2004 Köyliön kunnantoimisto 
kello 18.00 - 20.00 
 
Paikalla 
Paula Härkälä, Lassi Kauko, Jaakko Ojala, Markku Toivonen, Kalevi Salmi ja Rauni Halonen. 
 
1. Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkistus 
Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin muutoksitta 
 



2. Uuden jäsen valitseminen jaostoon 
Jaoston puheenjohtaja Kalevi Salmi ehdotti uudeksi jäseneksi Leena Järnforsia Keravalta. Ehdotus 
hyväksyttiin. 
 
3. Yttilän Ottan tämänhetkinen tilanne 
Jaosto kävi läpi "tämän päivän" tilanteen Yttilän Ottan kaivaushankkeesta. Liite. 
Hanke herätti keskustelua ja hankesuunnitelmaan tehtiin pieniä muutoksia. Lopuksi päätettiin, että 
Kalevi Salmi vie hankesuunnitelman hyväksyttäväksi Köyliö-seuran hallituksen 
kokoukseen. 
 
4. Muut asiat 
Puheenjohtaja kertoi Köyliö-seuran viimeisimmät kuulumiset; uusi Köyliist-5 kirja ilmestyy viikolla 49. 
Myynti aloitetaan 5.12 Kepolan koulun myyjäisissä. 
 
5. Kokouksen päättäminen 
Seuraava kokous pidetään sitten kun hankepäätös on tullut Pyhäjärvenkehittämisyhdistykseltä eli 
jossain helmikuun paikkeilla. 
  
Muistion laati Rauni Halonen  

………………………………………………………………………………………………………………………………………… 

Pöytäkirjat 2005 

Perinnejaoston kokous     Muistio 
 
Köyliön kunnanvirastotalolla 18.2.2005 
kello 19-20.30 
Paikalla olivat Paula Härkälä, Arto Orre, Lassi Kauko, Asser Lehtoranta, Kalevi Salmi. 
 
  
1. Pöytäkirjan tarkistus 
       Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin. 
  
2. Käsitellään YOT- hankkeen eri osa- alueita ja ideoidaan ”miten asiat oikeasti tehdään”  
Jaettiin hankkeen toiminnat vastuualueisiin ja nimitettiin vastuuhenkilöt, liite. 
· Työnjohtaja/ kaivun järjestelyistä vastaava:   
  Asser Lehtoranta muilta osin, mutta viikosta 24 (13.6.- 17.6.) huolehtii Kalevi Salmi 
· Kirjallisen tiedon keruusta vastaava tavoitteena Köyliist- kirjan 2006 materiaalin     
  keruu: Leena Järnfors 
· Valokuva- ja karttamateriaalin keruusta vastaava henkilö yllä mainittua kirjaa varten: 
  Jaakko Ojala 
· Köyliön arkeologisten kohteiden ja muiden merkittävien kohteiden merkintöjen   
  nykytilan selvittelystä vastaavat: Lassi Kauko ja Arto Orre 
· Yttilän Ottan kulttuuripolun ja Köyliö- suunnistuksen kehittelystä vastaava: 
   Ulla Kolu 
· Kaivukurssista keväällä 2005 vastaava: Risto Routama   
   
3. Kalevi kertoo muista Köyliö-seurassa työn alla olevista asioista. 



· Kalevi Salmi kertoi 2.2. pidetystä palaverista, jossa oli päätetty tulevien Köyliö- 
  päivien osalta, että ne ovat aina heinäkuun ensimmäinen viikonloppu. Liite  
· Köyliö-seuran kevätkokous on 12.3. Lallin koululla kello 13.00  
· Pyhän Henrikin vaellus on 19.6.2005 ja sen odotetaan olevan mittava tapahtuma. 
                 
4. Muuta mahdolliset asiat                            
    Ei muita asioita 
  
 
    Muistion laati Rauni Halonen 

…………………………………………………………………………………………………………………………. 

PERINNEJAOSTON KOKOUS    MUISTIO 
14.6.2005 KELLO 13- 15 
Kunnanvirastotalo, valtuustosali 
 
Paikalla Hannu Orpo, Jaakko Ojala, Arto Orre, Leena Järnfors, Kalevi Salmi, Paula Härkälä. 
 
1. Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio 
 
2. Paula Härkälä oli pyytänyt eroa jaoston toiminnasta ja se nyt myönnettiin. 
Sen jälkeen keskusteltiin uuden jäsenen hankinnasta. Päätettiin kysyä ko. henkilöä mukaan.  
 
3. Käytiin läpi Köyliö-seuran kunniakirjan saaneet; 
-. Niilo Ihamäki 
-. Olavi Linturi 
-. Juhani Kaatonen 
-. Kalevi Salmi 
-. Risto Routama 
-. Liisa Palonen 
-. Paula Härkälä (kesällä 2005)   
 
4. Tilannetiedotus 
· Kirkkokarille on tulossa noin 150-200 henkilöä joista ulkomaalaisia suurin osa 
· Yttilän Ottan kaivauksista on löytynyt tähän mennessä 7 hautaa ja eläimen luita 
· Köyliö-päivien suunnitelmat 2.-3.7. ovat pääpiirteittäin selvät 
 
5. Kyltit 
Arto Orre, Lassi Kauko, Ulla Kolu ja Kalevi Salmi työstävät asiaa eteenpäin. 
  
Kokouksen yhteydessä katsottiin kuvia erilaisista kylteistä eri puolilta Länsi-Suomea. 
  
Muistion laati Rauni Halonen 

…………………………………………………………………………………………………………………………… 

Perinnejaoston kokous      Muistio 
 
Aika  Perjantai 14.10.2005 klo 16.00-18.00  



Paikka   Köyliön kunnantoimisto 
Paikalla  Rauni Halonen, Leena Järnfors, Lassi Kauko, Asser Lehtoranta,  
              Jaakko Ojala,  Arto Orre ja Kalevi Salmi 
Asiat  
 
1. Edellisen kokouksen pöytäkirja tarkistettiin ja hyväksyttiin 
         
2. Valittiin jaostoon uusia jäseniä 
Asian käsittelyä jatkettiin edellisen kokouksen keskustelun pohjalta. Perinnejaosto päätti pyytää 
jaoston uusiksi jäseniksi Markku Koivistoa ja Seija Matomäkeä. 
                        
3. Käytiin Kalevi Salmin selostusten pohjalta keskustelua   seuraavista aiheista: 
     YOT- hanke: kylttitilanne,  
           · opastekylttejä on 20 kpl ja ne jaettiin seuraavasti 
             Yttilän Otta   7 kpl 
             Kuninkaanmänty, Ilmijärvi  1 kpl 
             Lallin asumus, Ilmijärven takana 1 kpl 
             Varpulan kiviaita, Tuiskula  1 kpl 
             Ystävykset ja Lallin patsas, Kepola 2 kpl 
             Yttilän Museokoulu  1 kpl 
             Tuulimylly, Vuorenmaa  1 kpl 
             Ullan risti, Kakkuri  1 kpl 
             Torpparimuseo, Tuiskula  1 kpl 
             Taren ranta ja Taren suulin seutu 2 kpl 
             Lallin haara   1 kpl 
             Venäläisten sotavankien muistomerkki 1 kpl 
             Lisäksi on tilattu 5 kpl tienviittoja joihin laitetaan Hannun vaakuna merkki  
             (= nähtävyys). Puheenjohtaja Salmi ottaa selvää voiko opastekylttikohteet        
             saada    Köyliön kunnan nettisivuille.  
            · Hanke loppuu marraskuun lopussa joten siihen mennessä rahat tulee käyttää ja    
              toimenpiteet suorittaa.  
            Yttilän Ottan kaivauksia koskeva kirja ilmestyy ensi kesän Köyliö-päivien   
             aikoihin.  
            ·  Kuninkaanmännystä on saatu alustavaa tietoa eli mänty on ollut "vähintään 55- 
               vuotias täysikasvuinen männynjässikkä kuninkaan evästauon aikaan" kuten  
               Joensuun yliopiston tutkija Pentti Zetterberg asian ilmaisi. 
               Köyliö-seuran hallituksen asettama "kiekkotoimikunta" on jo esitellyt pari ideaa  
               Kuninkaanmännyn hyödyntämisestä muisto/liikelahjaksi. 
            · Seuran syyskokous on 17.10. Lallin koululla ja siellä esitelmöi Heikki Rantatupa  
              aiheenaan Köyliön vanhat kartat. 
             · Tuomas Heikkilän Pyhän Henrikin legenda kirjan esittelytilaisuus on Köyliössä  
               19.11. 
 4. Pohdittiin vuoden 2006 toimintaa 
              · Kaivuseminaarin ajankohta on vielä avoin ja asiaan palataan myöhemmin  
                uudestaan 
               · Arkeologinen viikonloppu on tänä vuonna joskus elo-syyskuussa, muistutti  
                 Leena Järnfors 
               · Surmavirsiesitys on 22.1.2006, seurakunta on kutsunut kirkkokuntien piispat  



                 paikalle 
               · Ekumeeninen vaellus on 12.-18.6.2006 
  
5. Käsitellään muut esille tulevat asiat  
                · Jaakko Ojala hoitaa katajat Yttilän Ottasta pois 
                · Leena Järnfors lupasi pihastaan haapoja, mikäli haapalautaa tarvitaan 
                · Arto Orre kysyy kylttilautojen käytöstä ja tekemisestä Veikko Salolta 
                · Pyhän Henrikin vaellusyhdistyksen syyskokous Köyliössä 15.11.2005 
                · Jaakko Ojala ehdotti, että hänen kuvaamiaan Köyliön muinaiskohteita voisi  
                  esitellä perinnejaoston jäsenille ja joskus muillekin. Jaosto päättikin katsoa  
                  seuraavan kokouksen yhteydessä kuvia 
                · Leena Järnfors kertoi Markku Koiviston suunnittelevan Lalli-näyttelyä  
                  kirjastoon. Oheismateriaaliksi kerätään kirjallisuutta ja taidetta. Köyliö- 
                  taksvärkkihankkeen projektisihteeri Rauni Halonen ehdotti yhteistyötä ko.  
                  näyttelyn suhteen.  
                · Köyliö-seuran jäsenten ja mieskuoron yhteinen pikkujoulu 25.11 Ilmijärven  
                  metsästysmajalla, ilmoitti Jaakko 
 
Seuraava kokous pidetään perjantaina 9.12.2005 Köyliön kunnanviraston  valtuustosalissa klo 16.00. 
  
  
  
            __________________                          ______________________ 
            Kalevi Salmi                                           Rauni Halonen 
            Puheenjohtaja                                         Sihteeri 

……………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Perinnejaoston kokous                           Muistio 
 
Aika          :Perjantai 9.12.2005 klo 16.00 
Paikka       :Köyliön kunnantoimisto, valtuustosali 
Paikalla      :Kalevi Salmi, Jaakko Ojala, Seija Matomäki, Asser Lehtoranta 
                  Lassi Kauko klo 16.20- ja Arto Orre klo 16.50-. 
 
Asiat 
1. Edellisen kokouksen 14.10.2005 muistio tarkistettiin ja hyväksyttiin 
  
2.  Tutkailtiin edellisen kokouksen jälkeisiä tapahtumia ja tuleviakin. 
     -  17.10 Köyliö-seuran kokouksen yhteydessä oli Lallin koululla 
         mielenkiintoinen  luentotilaisuus, jossa vanhojen karttojen        
         asiantuntija, tohtori Heikki Rantatupa, esitteli Köyliötäkin  
         käsitteleviä vanhoja karttoja 
     - 19.11 oli Lallintalolla Pyhän Henrikin legenda- tilaisuus, jossa 
        aihetta tutkinut dosentti Tuomas Heikkilä luennoi tutkimuksistaan ja myynnissä oli      
        mm. hänen tästä aiheesta  kirjoittamansa kirja  
     -  Kuninkaan männystä valmistettuja muistoesineitä toivottiin  
         saatavan myyntiin jo ennen joulua. Myyntihinta on 25 euroa 
     Vuoden 2006 toiminnasta todettiin: 



     -  Pyhän Henrikin surmavirsi-tilaisuus on Polsussa 22.1 2006 klo 18. Esityksen    
         ohjaa Pekka Saaristo. Ohjelma jatkuu Köyliön kirkossa klo 19 ekumeenisena    
        kirkkotapahtumana.  
     -  Kaivu-seminaari on Köyliö-päivien yhteydessä, todennäköisesti  
         la 1.7.2006  
     -  Ekumeeninen vaellus on ensi vuonna taas  ns. pitkä vaellus alkaen todennäköisesti     
         ma 12.6 Turusta ja päättyen Kirkkokarille Köyliöön su 18.6. 
     -  Keskusteltiin myös KUM- hankkeen jatkomahdollisuuksista. 
         Se voisi jatkua esim. kyläkirja- hankkeiden ohessa, aluksi työn alla olevaan     
         Tuiskulan kyläkirjaan liittyen. Tällä tavalla KUM- hanke palvelisi kylien perinteen    
         keruun edistämistä. 
  
3.    YOT- hankkeen tilanne 
       - Hanke on virallisesti päättynyt  
       - Loput opastaulut ja kaikkien taulujen tekstit kiinnitetään keväällä 
       - Muutamien suunniteltujen tienviittojen valmistusasia on vielä pahasti kesken.         
       Keskusteltiin materiaalista: haapalautaa saataneen mm. Veikko Salolta, tekstin    
       kaivertamisesta - todennäköisesti jyrsimellä - sekä kaivertajasta, joka voisi olla  
       esim. Pekka Hakanen Kauttualta. Kalevi Salmi hoitaa asiaa. 
 
4.     Köyliö-seuran kotisivujen kehittäminen 
         Todettiin, että seuran kotisivuilla ainakin Perinnejaostoa ja sen  
         toimintaa koskeva teksti on jo vanhentunutta. Valtuutettiin  Salmi 
         korjaamaan tilanne. 
  
5.     Perinnejaoston puheenjohtaja-asia 
        Kalevi Salmi ilmoitti luopuvansa jaoston puheenjohtajan tehtävästä  
        ensi kesän päätteeksi. Päätettiin perustaa "puheenjohtajan etsintä- 
        ryhmä" ja tähän valittiin vetäjäksi Jaakko Ojala ja jäseniksi Lassi 
        Kauko ja Asser Lehtoranta. 
  
6.      Muut asiat 
         Asser Lehtoranta pyysi eroa Perinnejaoston jäsenyydestä,  
         perusteena valinta Köyliö-seuran hallitukseen. Tilalleen Lehtoranta  
         esitti Liisa Palosta. Ero ja ehdotus hyväksyttiin.  
  
7.      Lopuksi katseltiin noin tunti Jaakko Ojalan ottamia kuvia Köyliön 
         muinaiskohteista. Kiitos Jaakolle ! 
  
Seuraava jaoston kokous pidetään maaliskuussa 2006. Kalevi Salmi 
sopii ajankohdan tarkemmin.  
  
 
__________________                   ____________________ 
Kalevi Salmi                                    Asser Lehtoranta 
Puheenjohtaja                                  Sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 



Pöytäkirjat 2006 

 
Perinnejaoston kokous                          Muistio 
  
Aika: Torstaina 23.02.2006 klo 16.00 
Paikka: Köyliön kunnantoimisto 
Paikalla: Kalevi Salmi, Leena Järnfors, Markku Toivonen, Arto Orre, Markku Koivisto, Lassi Kauko, 
Jaakko Ojala, Liisa Palonen ja Köyliö- Seuran puheenjohtaja Hannu Orpo. 
  
Asiat:  
1.Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
2.Tutkailtiin edellisessä kokouksessa käsiteltyjä asioita, mitä on sen jälkeen tapahtunut?: 
  19 opastaululle on sovittu sijaintipaikat,  1 taulu on varalla. Pystytetty on 9 taulua.     
  Taulujen tekstit vielä puuttuvat ja ne pitäisi lähettää Kalevi Salmille 15.03 mennessä.  
  Tekstien kirjoittajat on sovittu ja osa teksteistä on jo valmiina. Opastaulut teksteineen  
  halutaan saada valmiiksi paikoilleen 1.7. mennessä. 
  Puisille opasviitoille on löytynyt tekijä, Pekka Honkanen Kauttualta. Haapalautaiset  
  viitat teksteineen maksaisivat yhteensä n. 150 euroa. Hanke toteutetaan, jos löytyy  
  maksaja.(Huom. Leena Järnforsin pihasta saa kaataa haapoja!) 
 
3.Luettiin tutkija Leena Koiviston kirje, jonka asiana oli Taren rannan opastaulut.    
   Hankkeen kustannus tulisi olemaan kokonaisuudessaan 1600-1800 euroa.  
   Museoviraston rakennushistorian osasto on alustavasti lupaillut maksaa puolet  
   kustannuksista, joten siinä tapauksessa Köyliö Seuran maksuosuus olisi 800 euroa.  
   Asia on kuitenkin rahasta kiinni, toteutuuko tai ei? 
 
4. Köyliist- kirja 2006 keskittyy pääasiassa kaivauksien ympärille. Kirjoittajat alkavat  
    olla jo sovittuna. Kirjaa ei ilmeisesti saada valmiiksi Kaivu-seminaariin mennessä, joka  
    on 1.07.06, joten tavoiteaikatauluna on Isänpäivä 2006. 
 
5. Perinnejaostolle ei ole vielä löydetty uutta puheenjohtajaa. Jaakko Ojalan johtama  
    "kolmen kopla" pohtii asiaa edelleen.  
 
6. Keskusteltiin vielä kesän 2006 tulevista tapahtumista. Piispa Henrikin ekumeeninen  
    vaellus. Vaeltajat saapuvat Köyliön rajalle lauantaina 17.06 noin klo 15.00-16.00.  
    Siellä on vastaanotto. Ruokailu ja yöpyminen järjestetään Lallin koululla. Köyliö-päivät  
    ovat 1-2.07. Lauantaina on klo 9-11 vanhojen Köyliöläisten tapaaminen ja klo 11-14  
    on Kaivu- seminaari. Sunnuntaina on Jumalanpalvelus kirkossa ja illalla Ehtoovesper  
    Kirkkokarilla. Lalli- kirjojen näyttely päätettiin avata kirjastossa 30.06. ja se on  
    avoinna koko heinäkuun ajan Leena Järnfors ja Markku Koivisto kokoavat näyttelyn. 
 
7. Köyliö Seuran vuosikokous on Lallin koulussa 30.03.2006.  
    Esitelmöitsijöinä ovat Kari Uotila: "Yttilän Otta" ja Pentti Zetterberg: "Kuninkaan        
    mänty" 
 
8. Muut asiat: Keskusteltiin Väinö Nummiston taulun sijoituspaikasta. 



  
Seuraava kokous päätettiin pitää kesäkuussa. Kalevi Salmi ilmoittelee tarkemman ajankohdan 
               
____________________           __________________ 
Kalevi Salmi puh.joht.                  Liisa Palonen sihteeri 

…………………………………………………………………………………………………………………………………. 

Perinnejaoston kokous                                         Muistio 
  
Aika    :  Perjantaina 2.6.2006 klo 16.00 
Paikka :  Köyliön kunnantoimisto 
Paikalla:  Leena Järnfors, Seija Matomäki, Arto Orre, Markku Toivonen ja Kalevi    
               Salmi. Köyliö-seuran hallitusta edusti puheenjohtaja Hannu Orpo ja Ristolan   
               kyläyhdistystä Riitta Marttila ja V-P Suni  
Asiat:   
 
1. Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
2. Pyhän Henrikin ekumeeninen vaellus 12.6.- 18.6.2006 
    Käsiteltiin aihetta kahden paperin pohjalta(liitteenä): 1) Vaellusta koskeva 
     teksti Köyliö-seuran kotisivuilla 2)Kalevi Salmin laatima turvallisuussuunnitelma    
     Köyliön osalta  
* Hannu Orpo lupautui esivaeltajaksi Kultakiperästä Kuninkaanlähteelle,  
    mikäli sellaista tälle välille toivotaan.   
* Kuninkaanlähteen kahvituksen maksaja vielä avoin. Jos Vaellusyhdistys  
   maksaa Kaarnikan vuokran, voisiko Köyliön kunta maksaa kahvituksen - 
   Kalevi lupasi selvittää  
* Kalevi Salmi selvittää Lallin koulun yöpymisjärjestelyt ja ruokailuasiat 
   konsultoiden myös Risto Routamaa(vaeltajilla on makuualustat ja   
   makuupussit) 
* Kalevi Salmi varmistaa Väinö Nummiston haudan sijainnin  
* Ristolan kyläyhdistys hoitaa Taren suulille  18.6. liikenteenohjauksen  
* Kalevi Salmi huolehtii, että vaeltajilla on laput venekuljetukseen tullessa   
   merkkinä maksetusta ylityksestä. Näiltä osin laskutus Vaellusyhdistykselle.  
   Kaikki muut maksavat itse 2 euroa.   
 
3. Köyliö-päivät ja Räisälä - juhlat 2006 
    Käsiteltiin aihetta kolmen paperin pohjalta( liitteenä): 1)Ohjelma Köyliö-päivät ja    
    Räisälä- juhlat 2)Ohjelma Kaivuseminaari, "Suur-Köyliö" 1000-1500-  
    luvuilla 3) 61. Räisälä- juhla 
* Kirjaston näyttelyn avaus on 30.6. klo 10.00. Leena Järnfors ja Markku    
   Koivisto jatkavat yhdessä järjestelyn hiomista. Näyttely on avoinna  
   "johonkin aikaan" myös la  1.7. ja su 2.7. ja lisäksi koko heinäkuun 
* Kesäteatterin näytöksiin on lippuja myyty selvästi enemmän verrattuna   
   viime vuoden vastaavaan päivämäärään  
* Pe 30.6. klo 15 Lallin koululle Köyliö-seurasta tarvitaan 6  paikkojen  
   kuntoon laittajaa. Köyliön Karjalaseuran puolesta on tulossa sama  
   työntekijämäärä paikalle. Hannu O. ja Kalevi S. ilmoittautuivat ja Kalevin  



   Mirja tulee myös 
* Köyliö-seuran myyntituotteet asetetaan paikalleen jo myös perjantaina 
   Selvitä Pala Aitoa Kuninkaanmäntyä - lahjaesineen saatavuus! 
   Myyntituotteet pitää poistaa la 1.7. klo 15.00- 15.15 mennessä, sillä  
   Räisälä- tuotteet asetetaan myyntiin välittömästi samoille pöydille.  
* Viime vuoden Köyliö-päiviä varten valmistetut Lallin koululle opastavat  
    kyltit ovat Asser Lehtorannan varastoissa. Kalevi selvittää voisiko Asser  
    käydä ne pystyttämässä lauantai - aamuna ja hakemassa pois sunnuntai-  
    iltana . Lisäksi räisäläiset huolehtivat omat kylttinsä paikalleen.   
* Vanhojen ja nykyisten köyliöläisten tapaaminen: Kerttu- ja Lalli- nimitysten  
    julkistaminen on selvä ohjelmanumero, muilta osin Köyliö-seuran hallitus  
    tarkentaa ohjelmaa.  
* Kaivu- seminaarin luennoitsijat selvät. Leena Järnfors  lupasi varautua  
   puhumaan "sopivasta aiheesta", jos joku luennoitsijoista sairastuu.  
* Hannu Orpo lupasi selvittää ja mahdollisuuksien mukaan hoitaa seminaarin 
   kahvitusasiat vanhaan tapaan, ilmeisesti leirikoululaisten avulla? Jos ei näin  
   onnistu, harkitaan muita vaihtoehtoja. Varaudutaan 100 juojaan.  
   Ilmoittautuminen seminaariin on 16.6. mennessä, jolloin toivottavasti  
   saadaan määrään jonkinlaista varmuutta.      
* Kalevi Salmi yhdessä Simo Nummen kanssa ideoi pääsyliput, seminaarin  
   osallistumismaksu on 10 euroa. Pääsyliput saisivat toimia myös kahvilippuina.   
* Mikrofoni-asiaa vielä pohdittava, vaikka onkin sovittu, että Markku  
   Reunanen hoitaa asian. Voisiko kuitenkin saada jostakin "rintaan  
   kiinnitettävän", hyvin toimivan mikrofonin( sillä koululla oleva vastaava ei  
   oikein pelaa) ? Tämän lisäksi koululla on  kyllä iso, hyvin toimiva "langan  
   päässä " oleva mikrofoni, joka siis  myös tarvitaan  
* Taren rantaan tulevat infotaulut mitä todennäköisimmin ovat paikallaan  
    2.7., mutta eivät vielä 18.6. Paljastamisjuhlan ohjelmaa ei ole vielä  
    mietitty. Kalevi Salmi neuvottelee Leena Koiviston kanssa asiasta  
    periaatteella " ei mitään suurta, iltahartaus Kirkkokarilla on illan  
    pääohjelma". Varauduttava myös siihen, että tauluja ei saada valmiiksi,  
    jolloin silloinkin pidettäneen jonkinlainen tauluasiasta kertova tilaisuus.  
* Kalevi Salmi huolehtii, että äänentoistolaitteisto mallia "Poukka" on  
    käytössä myös Taren rannan tilaisuudessa 17.30    
 
4. Informointia ja keskustelua " 20 infotaulun" nykyvaiheesta 
 
5. Informointia ja keskustelua  Köyliist 2006- kirjan nykyvaiheesta  
 
6. Käytiin keskustelua Satakunnan Kulttuurirahastolta saadusta 5500 euroa  
    apurahan käytöstä ja Talvi- Henrikin jatkonäkymistä  
  
  
_______________________                       ______________________ 
Kalevi Salmi, puheenjohtaja                       Arto Orre, sihteeri 

…………………………………………………………………………………………………………. 



Perinnejaoston kokous                                         Muistio 
  
Aika    :  Perjantaina 2.6.2006 klo 16.00 
Paikka :  Köyliön kunnantoimisto 
Paikalla:  Leena Järnfors, Seija Matomäki, Arto Orre, Markku Toivonen ja Kalevi    
               Salmi. Köyliö-seuran hallitusta edusti puheenjohtaja Hannu Orpo ja Ristolan   
               kyläyhdistystä Riitta Marttila ja V-P Suni  
Asiat:   
 
1. Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
2. Pyhän Henrikin ekumeeninen vaellus 12.6.- 18.6.2006 
    Käsiteltiin aihetta kahden paperin pohjalta(liitteenä): 1) Vaellusta koskeva 
     teksti Köyliö-seuran kotisivuilla 2)Kalevi Salmin laatima turvallisuussuunnitelma    
     Köyliön osalta  
* Hannu Orpo lupautui esivaeltajaksi Kultakiperästä Kuninkaanlähteelle,  
    mikäli sellaista tälle välille toivotaan.   
* Kuninkaanlähteen kahvituksen maksaja vielä avoin. Jos Vaellusyhdistys  
   maksaa Kaarnikan vuokran, voisiko Köyliön kunta maksaa kahvituksen - 
   Kalevi lupasi selvittää  
* Kalevi Salmi selvittää Lallin koulun yöpymisjärjestelyt ja ruokailuasiat 
   konsultoiden myös Risto Routamaa(vaeltajilla on makuualustat ja   
   makuupussit) 
* Kalevi Salmi varmistaa Väinö Nummiston haudan sijainnin  
* Ristolan kyläyhdistys hoitaa Taren suulille  18.6. liikenteenohjauksen  
* Kalevi Salmi huolehtii, että vaeltajilla on laput venekuljetukseen tullessa   
   merkkinä maksetusta ylityksestä. Näiltä osin laskutus Vaellusyhdistykselle.  
   Kaikki muut maksavat itse 2 euroa.   
 
3. Köyliö-päivät ja Räisälä - juhlat 2006 
    Käsiteltiin aihetta kolmen paperin pohjalta( liitteenä): 1)Ohjelma Köyliö-päivät ja    
    Räisälä- juhlat 2)Ohjelma Kaivuseminaari, "Suur-Köyliö" 1000-1500-  
    luvuilla 3) 61. Räisälä- juhla 
* Kirjaston näyttelyn avaus on 30.6. klo 10.00. Leena Järnfors ja Markku    
   Koivisto jatkavat yhdessä järjestelyn hiomista. Näyttely on avoinna  
   "johonkin aikaan" myös la  1.7. ja su 2.7. ja lisäksi koko heinäkuun 
* Kesäteatterin näytöksiin on lippuja myyty selvästi enemmän verrattuna   
   viime vuoden vastaavaan päivämäärään  
* Pe 30.6. klo 15 Lallin koululle Köyliö-seurasta tarvitaan 6  paikkojen  
   kuntoon laittajaa. Köyliön Karjalaseuran puolesta on tulossa sama  
   työntekijämäärä paikalle. Hannu O. ja Kalevi S. ilmoittautuivat ja Kalevin  
   Mirja tulee myös 
* Köyliö-seuran myyntituotteet asetetaan paikalleen jo myös perjantaina 
   Selvitä Pala Aitoa Kuninkaanmäntyä - lahjaesineen saatavuus! 
   Myyntituotteet pitää poistaa la 1.7. klo 15.00- 15.15 mennessä, sillä  
   Räisälä- tuotteet asetetaan myyntiin välittömästi samoille pöydille.  
* Viime vuoden Köyliö-päiviä varten valmistetut Lallin koululle opastavat  
    kyltit ovat Asser Lehtorannan varastoissa. Kalevi selvittää voisiko Asser  



    käydä ne pystyttämässä lauantai - aamuna ja hakemassa pois sunnuntai-  
    iltana . Lisäksi räisäläiset huolehtivat omat kylttinsä paikalleen.   
* Vanhojen ja nykyisten köyliöläisten tapaaminen: Kerttu- ja Lalli- nimitysten  
    julkistaminen on selvä ohjelmanumero, muilta osin Köyliö-seuran hallitus  
    tarkentaa ohjelmaa.  
* Kaivu- seminaarin luennoitsijat selvät. Leena Järnfors  lupasi varautua  
   puhumaan "sopivasta aiheesta", jos joku luennoitsijoista sairastuu.  
* Hannu Orpo lupasi selvittää ja mahdollisuuksien mukaan hoitaa seminaarin 
   kahvitusasiat vanhaan tapaan, ilmeisesti leirikoululaisten avulla? Jos ei näin  
   onnistu, harkitaan muita vaihtoehtoja. Varaudutaan 100 juojaan.  
   Ilmoittautuminen seminaariin on 16.6. mennessä, jolloin toivottavasti  
   saadaan määrään jonkinlaista varmuutta.      
* Kalevi Salmi yhdessä Simo Nummen kanssa ideoi pääsyliput, seminaarin  
   osallistumismaksu on 10 euroa. Pääsyliput saisivat toimia myös kahvilippuina.   
* Mikrofoni-asiaa vielä pohdittava, vaikka onkin sovittu, että Markku  
   Reunanen hoitaa asian. Voisiko kuitenkin saada jostakin "rintaan  
   kiinnitettävän", hyvin toimivan mikrofonin( sillä koululla oleva vastaava ei  
   oikein pelaa) ? Tämän lisäksi koululla on  kyllä iso, hyvin toimiva "langan  
   päässä " oleva mikrofoni, joka siis  myös tarvitaan  
* Taren rantaan tulevat infotaulut mitä todennäköisimmin ovat paikallaan  
    2.7., mutta eivät vielä 18.6. Paljastamisjuhlan ohjelmaa ei ole vielä  
    mietitty. Kalevi Salmi neuvottelee Leena Koiviston kanssa asiasta  
    periaatteella " ei mitään suurta, iltahartaus Kirkkokarilla on illan  
    pääohjelma". Varauduttava myös siihen, että tauluja ei saada valmiiksi,  
    jolloin silloinkin pidettäneen jonkinlainen tauluasiasta kertova tilaisuus.  
* Kalevi Salmi huolehtii, että äänentoistolaitteisto mallia "Poukka" on  
    käytössä myös Taren rannan tilaisuudessa 17.30    
 
4. Informointia ja keskustelua " 20 infotaulun" nykyvaiheesta 
 
5. Informointia ja keskustelua  Köyliist 2006- kirjan nykyvaiheesta  
 
6. Käytiin keskustelua Satakunnan Kulttuurirahastolta saadusta 5500 euroa  
    apurahan käytöstä ja Talvi- Henrikin jatkonäkymistä  
  
  
_______________________                       ______________________ 
Kalevi Salmi, puheenjohtaja                       Arto Orre, sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Perinnejaoston kokous 
 
Aika                      Sunnuntai 3.12.2006 klo 14.30 – 
Paikka                   Köyliön kunnanviraston kahvio, Köyliöntie 9 
Läsnä                    Kalevi Salmi, Hannu Orpo, Pirjo Kotiranta, Seija Matomäki, Arto Orre 
 
Käsitellyt asiat 
 



1. Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkistaminen 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja allekirjoitettavaksi. 
 
2.   Opastaulusarjan katsominen  
Päätettiin katsoa taulusarja myöhempänä ajankohtana. 
 
3.Suunnitelmia perinnejaoston toimintaan vuodelle 2007 
 
- Hanke asiasta: 
 
Jaakko Ojalan negatiivien tallennus jälkipolville nähtäväksi olisi hyvä 
 
aloittaa hanketyönä ensi vuoden aikana. Hankkeelle haettaisiin EU-rahoitusta. 
 
Siksi siitä on tehtävä oma suunnitelma jo tämän vuoden puolella ja hankkeen  
 
alkuun nimetään työryhmä työstämään sellaista. 
 
Hankkeeseen voitaisiin kytkeä muutakin; vanhojen valokuvien liittäminen 
 
keruineen ja haastatteluineen isontaisi hanketta. Alkuperäisten kuvien omistajien 
 
pitää olla tiedossa. 
 
Hankkeen toteutus aikaa olisi 1 – 1,5 vuotta. 
 
Hannu kertoi Salopään Kustaan kuvanneen aikanaan vuorenmaalaisia ahkerasti 
 
ja sen pohjalta on tehty vuorenmaalaisista kertova kyläkirja kuvineen. 
 
EU- rahojen saamiseksi on työstettävä laajahko anomus. Tätä varten valittiin  työryhmä: Jaakko Ojala, 
Hannu Orpo, Seija Matomäki ja kokoonkutsujaksi Kalevi Salmi.  
 
Ryhmän on syytä kokoontua jo ennen joulua 2006.  
 
- Sotavankiasiaa: 
 
Köyliössä pidetyistä sotavangeista olisi saatava tarinat muistiin ennen kuin muistajat  
 
lähtevät täältä. 
 
Tarinoiden keruuta tehtäisiin työmailta, taloista, joissa heitä on pidetty. 
 
Keruusolut pitää herättää toimintaan tämän asian saamiseksi; Hannulta saa haastattelupohjia. 
 
Markku Toivosta pyydetään projektin johtajaksi ja Hannu toimisi apuprojektimiehenä. 
 
Tammikuun puolivälissä voitaisiin aloittaa Kepolan koululta. 



 
- Kuninkaan männyn palat: 
 
Tällä hetkellä männyn palat ovat Kalevin veljen suulissa Tuiskulassa. 
 
Itse kuninkaan männyn kanto-osa on suojattu katoksella Ilmijärven rannalla. 
 
 - Köyliö-päivistä: 
 
Köyliö-päivillä on ollut viime aikoina niukasti yleisöä. Pohdittiin  syitä moiseen. 
 
Onko ajankohta ollut huono, aiheet seminaareineen väärin valittuja vai mikä on ollut  
 
syy vähäiseen osanottoon? 
 
Muutosta asioihin olisi saatava ja se voisi olla vaikka päivien kansanomaistaminen: 
 
Sunnuntaina voisi olla ensin kirkko, sitten ruokailu Lallintalolla ja ohjelmaa sen jälkeen. 
 
Todettiin musiikin taitajia löytyvän esiintyjiksi. 
 
Kunnalle on osoitettava oma osuus tapahtumaan. 
 
Mahdollisia Köyliö-päivien toteuttajia voisivat olla kunta, seurakunta ja Köyliö-seura 
 
ja kunnasta vaikka sivistystoimi. 
 
Päivien onnistumiseksi olisi nimettävä joku organisaattoriksi. 
 
Päiviin voitaisiin kytkeä myös Tuiskulan näytelmän alkaminen kesällä 2007. 
 
Alustavien tietojen mukaan ensi-ilta on 30.6.2007. 
 
4. Kokouksen päättäminen 
 
Kalevi Salmi päätti kokouksen klo 15.40  
 
  
Kalevi Salmi                                             Pirjo Kotiranta 
Puheenjohtaja                                           Sihteeri 

……………………………………………………………………………………………………………. 

Pöytäkirjat 2007 

Köyliö-seura ry                                                                                         
Perinnejaosto 
Kokousmuistio 
 



Aika: Maanantai 7.5.2007 klo 17 – 
Paikka: Köyliön Kunnanvirasto, teknisen osaston neuvotteluhuone 
Kutsutut: Leena Järnfors, poissa; Lassi Kauko, paikalla; Markku Koivisto, poissa; Seija Matomäki, 
poissa; Jaakko Ojala, paikalla; Arto Orre, poissa; Liisa Palonen, poissa; Markku Toivonen, paikalla; 
Hannu Orpo, poissa, sihteeri Pirjo Kotiranta, paikalla; puheenjohtaja Kalevi Salmi, paikalla; Heikki 
Silvola, paikalla n. 17.30 alkaen   
 
Kalevi Salmi toivotti osanottajat tervetulleiksi jaoston ensimmäiseen kokoukseen tänä vuonna. 
 
Käsiteltäviä asioita: 
 
1. Edellisen kokouksen pöytäkirja 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja allekirjoitettavaksi. 
 
2.Kalevi Salmi ehdotti jaostoon uutta jäsentä. 
Heikki Silvola on entinen köyliöläinen, asuu nykyisin Eurassa ja on kiinnostunut Köyliön asioista. 
Päivätyönsä hän on tehnyt Imatran koulumaailmassa ja on nyt eläkkeellä. 
Ehdotettu Heikki Silvola hyväksyttiin yksimielisesti Köyliö-seuran perinnejaoston jäseneksi. Heikki 
saapui paikalle noin klo 17.30 
 
3. Kirjattiin esitelmöitsijöitä/asioita/aiheita, jotka voisivat saada köyliöläisiä osallistumaan Köyliö-
seuran vuosikokouksiin ja muihin järjestettäviin tilaisuuksiin 
- Jaakko Ojala ja valokuvat ja valokuvanäyttelyt  
- Markku Toivonen ja köydentekonäytökset  
- Vesa Alare ja musiikillinen viihde  
- Jorma Perko Vuorenmaalta ja musiikki  
- Lassi Kauko ja mehiläiset  
- Mika Mannermaa ja futurologinen esitelmä aiheesta”Minne menet Köyliö?” 
- Vapaa kansalaiskeskustelu- sessio yhteistyössä Köyliön kunnan kanssa esim. aiheesta  ”Mikä tai 
mitä Köyliö on kuntaliitoksen toteuduttua”   
Köyliöläisiä kiinnostavia aiheita, Köyliist- kirjoihin tai muuhun liittyen, voisivat olla myös esim.: 
- Cedercreutzin suvun tarina tai 
- Cedercreutzit Köyliön kehittäjinä tai  
- Köyliönjärven pinnan veden lasku vuonna 1813 ja myöhemminkin 
- Muiden Köyliön kartanoiden historioissa olisi varmasti myös paljon kiinnostavaa ja ehdotettiinkin, 
että näiden sukujen jäseniin voisi aktivointimielessä olla yhteydessä                    
 
4. Köyliö-päivät 2007- nykytilanne  
Kokouksessa asiat tulivat puheenjohtajan kertomana  esille hiukan puutteellisesti.  Siksi tähän 
pöytäkirjaan on lisätty täydellisempi versio muodossa, jollaisena se nyt on kotisivujemme kohdassa 
Ajankohtaista/Tapahtumakalenteri:  
 
Köyliö-päivät pe 29.6.- su 1.7. 
- Valokuvanäyttely Tuiskulan Kotikolo, avajaiset pe 29.6. klo 12   
- ”Valokuvia Meksikosta”  Heidi Haikonen ja Riku Rokka. Näyttely on avoinna koko heinäkuun 
- Tuiskulan Näytelmäviikot alkavat pe 29.6. : Ensi-ilta "Havunummen talo"  29.6. klo 19.00. 
Näytelmäviikkojen viimeinen esityskerta on pe 13.7. klo 19 
 - Kotikolo la 30.6. klo12-15 työnäytös "Meksikolaiset korut" 



 - Polsu la 30.6. klo 17.30 valokuvanäyttelyn avajaiset. Näyttely on toteutettu yhdessä Museoviraston 
kanssa. Kuvat ovat  Museovirastossa olevia vanhoja köyliöläisiä valokuvia. Näyttely siirtyy Köyliö-
päivien jälkeen Villa Linturiin ja on avoinna   heinäkuun loppuun asti  
- La 30.6. klo 19 Joel Hallikaisen konsertti Köyliön kirkossa. Konsertti on ilmainen, ohjelman hinta on 
10 euroa 
- Su 1.7. klo 10 Messu Köyliön kirkossa 
- Kotikolo su 1.7. klo 11-17 työnäytös "Meksikolaiset  korut" 
- Köyliö-päivien pääjuhla su 1.7 klo 13 Polsu 
                         - Tervehdysanat, Köyliön kunnan edustaja 
                         - Lallin ja Kertun julkistaminen 
                         - Juhlapuhe/muisteloita, Niilo Ihamäki 
                         - Tanssiesitys Noora Kaitila ja Juha Laihoniemi 
- Köyliön kylien ohjelmaa; tikanheittoa, pussijuoksua, puujalkaviestejä,  köyden tekoa ym. 
- Köyliö-päivien kummi-ikäluokaksi on kutsuttu vuonna 1967 yläasteensa aloittaneet, joiden 
puheenvuoroa/ ohjelmaa  toiveikkaina odottelemme  
- Kylien puffetti, lapsiparkki 
- Yhdistysten, yritysten esittely- ja myyntipöydät 
- Tilaisuuden juontaa Olli Ihamäki 
  
 5. Köyliist- kirja 2007 – nykytilanne  
Tällä hetkellä tekstiä kirjaan on jo 120 –130 sivua, kuvat puuttuvat vielä. 
Samuli Vahteristolta odotellaan kirjoitusta Lännen tehtaiden suoviljely- kokeilusta,  joka idea tosin jäi 
heiltä toteuttamatta- toistaiseksi.  
Leena Järnfors on lupautunut kirjoittamaan tarinan idänpuolen sillasta- sitä siis odotellaan  
Heikki Rantatupa on luvannut kirjoituksen Köyliön kartoista (10- 20 sivua). Kirjoitus saattaa tullakin, 
mutta Heikki on kyllä kovin kiireinen   
Joku määrä pitää vielä jostakin ”kaivaa” tekstiä esim. vaikka Varpialan haastattelu- muistelmista? tai 
Aimo Nummiston kirjoituksista? Pyydetäänkö Niilo Ihamäeltä esim.  niiden muistelujen pohjalta, jotka 
tulevat esille Köyliö-päivillä 2007?   
Tekstien pitäisi olla valmiina jo kesäkuun lopussa. 
Niihin pitäisi löytää kuvat elokuun loppuun mennessä  
Materiaali taittajalle 1.9.2007 
 
6. Amerikan kirjeet- nykytilanne 
Vankihaastattelujen yhteydessä on muistettava kysyä niistä. 
Kirje-asia pääosin jää kuitenkin syksyllä 2007 hoidettavaksi  
Sivistystoimenjohtaja Pasi Rantalan ja koulunjohtaja Risto Routaman kanssa on ideoitu Amerikan 
kirjeisiin liittyen Köyliön koulujen  osuutta tässä kokonaisuudessa. On sovittu, että asia sisällytetään 
Köyliön koulujen opetusohjelmaan syksyn 2007 osalta.  
Heikki Silvola lupautui Perinnejaoston yhteyshenkilöksi tähän projektiin.  
Kalevi Salmi sopii Risto Routaman kanssa kokousajan kesäkuulle 2007 ja ilmoittaa sen Heikille 
 
7. Venäläiset vangit Sotavankileiri 1: llä Köyliössä- haastattelujen nykytilanne  
Haastatteluja on jo tehty monessa kylässä 
Samulilla mm. on jo neljän sivun pituinen tarina Kankaanpään kylän osalta. 
Tutkittavaa aineistoa asian tiimoilta löytyy paljon, kuka ehtisi tutkimaan? 
Juha Kujansuu Äetsästä mm. on tehnyt lisensiaattityön  sotavangeista (noin 190- sivuinen).  
Hän on lupautunut auttamaan näissä sotavankiasioissa ja myös kirjoittamaan aiheesta Köyliist- 



kirjaan. Hänellä on tietokoneellaan  
kirjoitustensa lisäksi skannattuna mm. satoja, ellei tuhat, Köyliön vankien vankikorttia 
Kalevi Salmilla mm. on häneltä saatu 121 Köyliöön haudatun vangin nimilista. 
Vuorion Pertti Helsingista on selvitellyt mitä tietoja löytyy Sota-arkistosta ja paljon on ja ovat vapaasti 
tutkittavissa   
Kepolassa haastatteluja tekevät Risto Routama ja Jaakko Ojala. 
Vinnarin alueella haastattelut aloitetaan 21.5. , mukana myös Pertti Vuorio ja Salmi 
Sopivia haastateltavia voisivat olla 25-26-27 syntyneet nuoret, etenkin jos heitä toimi vanginvartijoina  
Vankeja on majoitettu myös Kepolan Työväentalolla ja Tuiskulan Seurojentalolla!? 
Valto Vaajala on ollut töissä vankilassa tuolloin. 
Ehdotettiin, että kirjan 2008 voisi tehdä pelkästään sotavangeista. 
Etukäteisinformoija herättelisi kyläläisiä ja Samuli voisi kirjoittaa lehtipuffin asiasta . 
Kullakin kylällä vankien asiat hoidettiin eri tavoin ja siksi Köyliist- kirjaan tulevat  kirjoitukset voitaisiin 
laatia kylittäin  
 
8.  Köyliön Upeat Valokuvat Arkistoon eli KUVA –hanke- nykytilanne  
Kuvahankkeen selvittelyryhmä on kokoontunut jo 4-5 kertaa. 
Ensi viikolla on vuorossa vierailu Satakunnan Museolle Poriin ja käynti lakimies Markku Simulan luona 
Säkylässä. 
Leader- hankerahoitukseen on tullut sääntömuutos, joka tarkoittaa sitä, että talkootyön osuutta ei 
lasketa enää omarahoituksen osaksi. Se merkitsee hankkeessa   sitä, että oman rahan todellinen tarve 
oleellisesti nousee. 
Hankkeessa on vielä edessä monenlaista pohdittavaa, mutta Pyhäjärviseutu ry:een menevää 
hankehakemusta voidaan alkaa kohta  
puoliin hahmotella. 
 
 
 Kalevi Salmi                                                 Pirjo Kotiranta 
 puheenjohtaja                                             sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………… 

Köyliö-seuran perinnejaoston kokous                                  MUISTIO 
 
 
Aika                       13.8.2007 klo 17 - 
Paikka                   Kunnanviraston kahvio 
Kutsutut                Leena Järnfors, poissa; Lassi Kauko, paikalla; Markku Koivisto, paikalla; Seija 
Matomäki, poissa; Jaakko Ojala, paikalla; Hannu Orpo, paikalla; Arto Orre, poissa; Liisa Palonen, 
poissa; puheenjohtaja Kalevi Salmi, paikalla; Heikki Silvola, paikalla; Markku Toivonen, paikalla; 
sihteeri Pirjo Kotiranta, paikalla 
 
Käsitellyt asiat 
 
 
1. Edellisen kokouksen pöytäkirja 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja allekirjoitettavaksi. 
 
2. Uuden puheenjohtajan valinta Perinnejaostolle 



Keskusteltiin aiheesta ja päädyttiin ehdottamaan Heikki Silvolaa Perinnejaoston uudeksi 
puheenjohtajaksi hallituksen kokoukselle 5.9.2007. 
 
Liisa Paloselta oli tullut pyyntö erota Perinnejaoston jäsenyydestä; siihen suostuttiin. 
 
3. Venäläisten vankien asioita 
Hannu Orpo ja Markku Toivonen ovat toimineet työparina Vuorenmaan kylän haastatteluissa. 
Muissakin kylissä kyläaktiivit ovat olleet liikkeellä haastatteluissa. 
Parkkilan Jaakko on haastatellut Voitoisissa 
Tuiskulassa  on haastateltu 12- 13 henkilöä. 
Vuorenmaalta on saatu jo kolme haastattelua. 
Yttilän alueelta on haastateltu  yhtä henkilöä, ehkä nyt jo useampaakin. 
Kankaanpään alueelta on Samuli Vahteristo tehnyt haastattelun tai ehkä useampiakin   
Kepolan alueen haastattelut puuttuvat vielä. 
Jo tehdyistä haastatteluista ovat  tallenteet CD: illä, ainakin osasta niistä. 
Syksyn kokouksessa katsotaan lopputyöt eli miten ja kuka tekee puuttuvat  haastattelut.  
Vankihaastattelujen vastuupari Hannu Orpo ja Markku Toivonen  huolehtivat jatkossakin siitä, että 
haastattelut tulevat loppuun suoritetuiksi.   
Haastattelujen hyödyntämiseen  liittyen tulee pohdittavaksi myös kuka tai ketkä tekevät 
haastatteluista kirjoitukset ja tehdäänkö aiheesta oma kirja vai  sisällytetäänkö nämä jutut vain osana 
johonkin Köyliist- kirjaan?  
Haastatteluista tehtävien kirjoitusten tekemisen ja niiden sisällyttämisen Köyliist- kirjoihin katsottiin 
ilman muuta kuuluvan Julkaisujaoston toimenkuvaan.    
 
4. Muita Köyliö-seuran asioita 
Maatutkaus Yttilän Ottassa ja Eurassa on tällä hetkellä  aikataulutusvaiheessa, kertoi Kalevi Salmi 
tutkijan ilmoittaneen. 
Siitepölytutkimuksesta Köyliönjärven pohjasta, yhdeksän metrin syvyydestä, otetuista näytteistä on 
saatu jo lupaavia tuloksia. 
Tutkimustuloksista voidaan pitää seminaari vasta ensi vuoden helmi- maaliskuun tietämissä.  
Asiaa lienee tulossa koko päivän seminaariksi ja sen käytännön hoidosta, ainakin toistaiseksi, vastaa 
Kari Uotila.   
 
5. Sotaveteraaniasiat on poltettu DVD:lle 
Henri Nuorivaara on muuttanut ne alkuperäisversioista DVD tallenteiksi.  
Aineisto oli niin laaja, että mahtuakseen se vaati 3 DVD-levyä. Näitä kolmen sarjoja on nyt valmiiksi 
poltettuina 4 kappaletta. Ne sopisivat kuunneltaviksi niin yläkouluikäisille kuin veteraanijärjestön 
jäsenillekin. 
ulkaistavuutensa mukaan ne pitäisi vielä jakaa A, B ja C- luokkiin, jossa  julkisinta olisi A- luokka.  
Aineistoa on vaikka gradu työhön. 
Tallennesarjoja olisi hyvä olla: yksi originaali Kotiseutuarkistossa, julkiseen lainaukseen oma versio, 
koululaitokselle yksi, Sotahistorian laitokselle yksi, yksi Köyliön Sotaveteraaneille, Talvi- ja 
jatkosotamuseolle ehkä karsittu versio, Köyliö-seuralle jätetään myös yksi. 
Keskustelun pohjalta puheenjohtaja sai tehtäväkseen hoitaa jakelun parhaaksi katsomallaan tavalla. 
 
 
6. Köyliöstä Amerikkaan muuttaneet 
Heikki Silvola kertoi heillä olleen palaverin Kepolan koululla. Läsnä olivat olleet Risto Routama, Kalevi 



Salmi ja Heikki Silvola.  
Jatkotyössä ovat olleet ja tulevat olemaan mukana Heikki ja Risto. He ovat valmistelleet aiheesta 
kyselysivut (kolme sivua), jotka jaetaan  alakoulun viides- ja kuudes- luokkalaisille. 
Lapset kirjaisivat yhdessä vanhempiensa kanssa asiasta löytyviä aineistoja. 
Näistä saadaan aineistoa tuleviin Köyliist –kirjoihin, samalla tiedustellaan mahdollisesti asiaan 
liittyvää kuva materiaalia. 
Syyskokouksen aiheeksi  on sovittu ”Köyliö ja Amerikkaan muutto”.  
Luennon aiheesta pitää emeritusprofessori Reino Kero Turusta. 
Perinnejaosto ehdottaa Köyliö-seuran hallitukselle seuraavassa kokouksessa 5.9., että syyskokous 
pidetään 25.10., joka ajankohta sopii Kerolle. 
Aiheeseen liittyviä ehdotuksia ja ajatuksia voi esittää esim. Ojalan Jaakolle, Silvolan Heikille ja 
Koiviston Markulle. 
 
 
7. Tulossa oleva KUVA –hanke 
Hankkeen oletetaan alkavan 1.1.2008 ja se  kestäisi puolitoista vuotta ja toteuttaisi yhden 
köyliöläisten haaveen. 
Hankkeessa kuvat skannataan digimuotoon ja siirretään nettiin kaikkien katsottavaksi. Tietyt kuvat 
olisivat tosin salasanojen takaa katsottavia. 
Kehittämisyhdistykselle  on tehty jo alustava ilmoitus hankkeesta. 
Hanketta varten seuralla pitää olla oma rahoitusosuutta noin 9000 euroa, ainakin. 
Kokonaisbudjetiksi arvioidaan 60 000 euroa. 
Hanketta anotaan Kehittämisyhdistykseltä heti kun se on mahdollista. 
Hankkeella kerätään pääosin yli 50 vuotta vanhoja kuvia.  
Köyliist- kirja 2009  voisi syntyä hankkeeseen liittyen ja olla kuvateos Köyliöstä.  
 
8. Muita asioita mm. esitettyjä ideoita 
Köyliön karjalaisilla saisi olla oma kiintiö Köyliö-seuran hallituksessa, siis yksi hallituspaikka.  
Yhden Köyliist- kirjan voisi tehdä Köyliön karjalaisiin liittyen. Asiasta voisi  neuvotella esim. Juhani 
Kaatosen kanssa ajatuksella ”he varmasti sisäisesti pystyvät toteuttamaan koko projektin omin 
voimin”. Aihetta pitää vireillä ja jatkossa työstää Lassi Kauko. Julkaisujaoston toivottiin myös pohtivan 
ideaa. 
 
9. Kokouksen päättäminen 
 
  
Kalevi Salmi päätti kokouksen klo 18.20. 
 
  
Kalevi  Salmi, puheenjohtaja                            Pirjo Kotiranta, sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pöytäkirjat 2008 

Köyliö-seura ry                                                                  MUISTIO 
 
 
 



Perinnejaoston kokous 
  
 
Aika: torstai 31.1.2008 klo 18 – 
 
Paikka: Kunnanviraston kahvio 
 
Läsnä: 
Heikki Silvola, pj, läsnä 
Leena Järnfors, jäsen, läsnä 
Lassi Kauko, jäsen läsnä 
Markku Koivisto, jäsen, poissa 
Seija Matomäki, jäsen, läsnä 
Jaakko Ojala, jäsen, läsnä 
Arto Orre,  jäsen, poissa 
Kalevi Salmi, jäsen, läsnä 
Markku Toivonen, jäsen, poissa 
Anneli Laine, jäsen, läsnä 
Risto Routama, kutsuttuna, läsnä 
Pirjo Kotiranta, sihteeri, läsnä 
 
  
Käsitellyt asiat: 
 
Sotaveteraanien haastattelulevyn lahjoitus Köyliön koululaitokselle ja kirjastolle 
Kokouksen alussa Heikki Silvola jaoston puheenjohtajana luovutti Köyliö-seuran teettämät 
Veteraanihaastattelujen tallenteet Köyliön koululaitokselle Risto Routamalle. 
 
Keskusteltiin veteraanien raskaista muistelmista ja todettiin, että haastatteluteos oli tehty ajoissa. 
 
Teoksen kopioinnista todettiin, että sitä voidaan kopioida vain ja ainoastaan koululaitoksen sisäiseen 
käyttöön. Tekijän oikeudet estävät sen laajemman käytön. 
 
Haastatteluteos on lahjoitettu tätä ennen jo Porin Prikaatille ja Köyliön Sotaveteraaneille. 
 
Yksi teoksen sarja luovutetaan  vielä Köyliön kirjastolle.  
 
Siirtolaisuus Köyliöstä Amerikkaan asian tilanne 
Koulujen kautta ovat oppilaat suorittaneet kyselyjä perheidensä piirissä.  
 
Todettiin, että sitä kautta aineistoa ei löytynyt paljoakaan. 
 
Yläkoulun oppilaiden osalta kyselyt ovat vielä kesken, sieltä toivottiin löytyvän lisää aineistoa. 
 
Jaakolta löytyy aiheeseen niin skannauksia kuin kuviakin. 
 
Sotavankiasian nykyvaihe 
Hannu Orpo vetää haastatteluvaihetta. 



 
Valtaosa haastatteluista on vuoden 2008  kirjan aineistoa. 
 
Kirjojen toimitussihteerillä Samuli Vahteristolla on jo materiaalia. 
 
Myös vankilan alueelle haudattujen venäläisten vankien nimet on saatu ylös. 
 
Kepolan haastateltavien nimi lista on Jaakolla;  ehdolla haastatteluihin ovat esim. 
 
Hyötilän Erkki, Niemisen Voitto, Peltomaan Eila ja Veikko Lähteenmäki. 
 
Kalevi ja Heikki lupautuivat Jaakon avuksi kepolalaisten haastatteluihin. 
 
Hannulla on vankilan historia kunnossa. 
 
Lehtori Kujansuun gradu työtä ja lisenssiaattityötä voidaan käyttää teoksen täydentämiseen. 
 
Leenä Järnfors ilmoittautui halukkaaksi kirjoittamaan aineistoa. 
 
Köyliist –kirja 2008   
Todettiin kirjan tekemisen olevan jaoston osalta kunnossa. 
 
Reino Keron esitelmä siirtolaisuudesta Amerikkaan saadaan lyhennettynä versiona noin 15 sivun 
verran. 
 
Jaoston jatkotoiminnan suunnittelua 
Seuraava haastattelukohde pitäisi olla Köyliöön muuttaneista karjalalaisista siirtolaisista. 
 
Ja vielä aika pian, koska alkuperäiset karjalaiset alkavat olla jo iäkkäitä. 
 
Räisälä-lehden arkistosta löytyy varmasti aineistoa jo tehtyinä lehtihaastatteluina. 
 
Työryhmään ehdotettiin Juhani Huppusta, Kullervo Huppusta ja Juhani Kaatosta. 
 
Aiheena voisi olla Köyliöstä karjalaisin silmin ja räisäläisten asettuminen Köyliöön. 
 
Vuonna 2009 olisi kevyempi kirjajulkaisu. 
 
2010 vuonna on seuran  kymmenvuotisjuhlat. Silloin myös Kuva –hanke päättyisi. 
 
Silloin voitaisiin julkaista 10 – vuotis juhlakirja. 
 
Köyliössä on tehty arkeologisia kaivauksia, mm. pari vuotta sitten Yttilän Ottassa. 
 
Niiden perusteella sinne on nyt tulossa maatutkaustutkimus. 
 
Muita aiheellisia arkeologisia kaivauspaikkoja löytyy vaikkapa alan opiskelijoille 
 



runsaasti. 
 
Esihistoriallisista kohteista on olemassa jo inventointi. 
 
Muuta 
Ykköskohdassa Kalevi Salmi esitteli tallennussalkun sisältöä. 
 
Jaoston kolme tallennuslaitetta ovat Jaakko Ojalan takana. 
 
Jaakolla on neljä haastattelua tallennettuna C kasetille, ne ovat murrehaastatteluja. 
 
Lisää murrehaastatteluja löytynee Niilo Ihamäeltä, ehkä Radion arkistoista. 
 
Turun Yliopistolta löytyy lisää murrehaastatteluja. 
 
Siitepölytutkimuksesta oli esitelmä Eurassa ja seuran kolme jäsentä oli   
 
kuuntelemassa sitä. 
 
Kalevi pitää yhteyttä Uotilaan ja Köyliönjärven osalta tutkimus jatkuu. 
 
Kirkkosaaren tien kohtalo puhutti myös jaoston jäseniä. 
 
Koivukuja on joskus ollut Vanhan Kartanon omistuksessa, sieltä se on siirtynyt kunnalle 
 
ja tänä päivänä sen hoito kuuluu Tielaitokselle. 
 
Satakunnan pisimpänä pidetty Koivukuja halutaan pitää kunnossa. 
 
Ehdotettiin Köyliö-seuran hallituksen puivan asiaa kokouksessaan ja esittävän kannanottonsa 
Koivukujan kunnossapidosta kunnalle. 
 
Pohdittiin myös, miten käy arvokkaiden arkistojen kuntien liittyessä yhteen. 
 
Keskusteltiin kuntaliitosasioista. 
 
Kalevi ja Heikki päivittävät jaoston sivuja netissä. 
 
Seuran sivuille laitetaan uusia kuvia Talvi-Henrikistä. 
 
Talvi-Henrikki tapahtuma taltioitiin ja siitä on tarkoitus tehdä noin 30 kappaletta DVD julkaisua.  
 
Ohjaaja Saaristo saisi levyistä provision. 
 
           
 
Kokous päätettiin klo 19.26. 
 



  
 
  
 
  
 
Heikki Silvola                              Pirjo Kotiranta 
 
puheenjohtaja                              sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Köyliö-seura ry  
 
Perinnejaosto 
 
 
Kokousmuistio 02/2008 
 
Aika 25.8.2008 klo 18 - 
Paikka Köyliön kunnanvirasto, sivistysosaston kokoushuone, Köyliöntie 9 
 
Heikki Silvola Pj. paikalla 
 
Leena Järnfors paikalla 
Lassi Kauko paikalla 
Markku Koivisto poissa 
Pirjo Kotiranta Siht. paikalla 
Anneli Laine poissa 
Seija Matomäki paikalla 
Jaakko Ojala poissa 
Arto Orre paikalla 
Kalevi Salmi paikalla 
Markku Toivonen poissa 
 
KÄSITELTYJÄ ASIOITA 
 
1. Edellisen kokouksen muistio 
Puheenjohtaja luki edellisen kokouksen muistion pääkohdat asioiden muistiin palauttamiseksi. 
Pohdittiin Koivukujan tilannetta; Yleisötilaisuus Koivukujan tilasta on pidetty. Lopputulos on  
 
ollut ristiriitainen puuston uusimistavoista.Koivulajit ovat erilaiset kasvultaan kujan koivujen  
 
uusimista ajatellen. 
Ehdotettiin kysyttävän Koivukujan asioista seuraavassa Köyliö-seuran hallituksen kokouksessa. 
 
2. Vireillä olevat asiat 
-Siirtolaisuus Amerikkaan aiheet jätetään syrjään tällä hetkellä. Siitä aiheesta oletetaan saatavan  
 



vuoden 2010 kirja. 
-Sotavankiasioista valmistuu tämän vuoden kirja.Valmistumispäivä on vielä avoin. Julkaisupäiviä  
 
ovat olleet ennemmin isänpäivä tai itsenäisyyspäivä tai joulu. 
Leena Järnfors käy vielä läpi Jaakko Ojalan haastattelemat henkilöt. 
-Vuoden 2010 kirja tulee olemaan myös seuran 10-vuotisjuhlajulkaisu. 
-Karjalaisten asettumisesta Köyliöön kaavailtu kirja voitaisiin saada julkaistua jo vuonna 2009. 
Kaatosen Juhani ja Salmin Kalevi ovat tehneet haastattelulomakkeen,jossa kaavakkeen  
 
otsikkoasiat ovat Juhanin tekemiä. 
Huppusen Kullervon kanssa on asioitu aiheesta. Karjalaiset itse ovat olleet asiasta innostuneita. 
Kokeeksi voitaisiin tehdä yksi haastattelu kaavakkeen pohjalta, Viskarin Jussia pidettiin  
 
mahdollisena haastateltavana,samoin ex- taksiautoilija Erkki Jortikkaa. 
Haastateltavat ovat jo lähes 90-vuotiaita. Köyliöläisiä saman ikäisiä olisi myös haastateltava  
 
Köyliön näkökulman saamiseksi. 
Sotaveteraanihaastattelujen yhteydessä on jo saatu aineistoa asiaan. 
Kalevi Salmi on haastatellut Juhani Kaatosta,aiheina osittain Räisälän Opisto ja osittain Matti ja  
 
Iiris Kähärin elämäntyö ja heidän hautauksensa. Syntyneen CD:n Kalevi Salmi luovutti  
 
Perinnejaoston puheenjohtajalle. 
-Maatutkauksen ja siitepölytutkimuksen nykyvaihe 
Siitepölytutkijat ovat olleet järven jäällä 7.3.08. Silloin tutkijat ovat saaneet järven pohjasta  
 
kuusimetrisen näytepötkylän läheltä Luodonpäätä järven syvimmästä kohdasta.Sen muisteltiin  
 
olevan noin 8-9 metriä syvyydeltään. Toinen syvä kohta on Yttilän Ottan edustalla.  
 
Näytteen tulokset ovat olleet mielenkiintoisia ja maa-aineksen hurjan suuri kerrostumisnopeus  
 
järven pohjaan yllätti itse tutkijatkin.  
 
Mietittiin myös eikö tätä voisi kääntää hyödyksi esim. niin että vaikkapa Biolan kehittelisi  
 
pohjasakasta jonkin ravinnerikkaan tuotteen, lannoitteen tai vastaavan  
 
Yttilän Ottassa tehtävään maatutkaukseen on Köyliö-seura varannut 500 euron määrärahan.  
 
Tutkaajalta on tullut tieto, että hänellä on tällä hetkellä vakinainen työ ja siksi hän ei pysty  
 
jatkamaan maatutkausta Köyliössä.  
 
Ehdotettiin kyseinen määräraha käytettäväksi siitepölytutkimuksen erikoistiedon saattamiseksi  
 
tavallisen ihmisen ymmärrettäväksi. 
- Lopuksi Leena Järnfors palautti mieliin, että vaikka Köyliö onkin vanhaa asuinseutua,  



 
Kokemäen alue kumminkin on vanhinta kivikautista asuin aluetta täällä päin Suomea. 
 
3. Tapahtunutta 
-Info-tauluista: 
Info taulut on korjattu,huollettu ja puhdistettu Köyliö-seuran ja Köyliön kunnan välisen  
 
sopimuksen mukaisesti. Tämän vuoden laskutus oli 900 euroa ja seuraavina vuosina 600 euroa.  
Kakkurissa Ullan ristille osoittavia opasteita ja niiden sijaintia ovat Heikki Silvola,Hannu Orpo  
 
ja Kalevi Salmi korjailleet. Vuorenmaan kyläyhdistys on luvannut hoitaa muistomerkille  
 
johtavan polun kuljettavaan kuntoon.  
 
Heikki Silvola ja Kalevi Salmi ovat myös laittaneet lopullisesti paikalleen Lallin Asumukselle  
 
ohjaavat opasteet. 
 
Todettiin Tuhkanummen aita uusitun. 
Venäläisten vankien nimiluettelo on nyt vankilan hautausmaalla, mutta se ei ole suomeksi.  
 
Tätä pidettiin puutteena ja korjausta ongelmaan toivottiin. Nimiluettelo suomeksi on kuitenkin  
 
saatavissa. Kuka hoitaisi asian?  
 
Hautausmaalla on myös portista vasemmalla vankien sinne kuljettama, alkuperäinen hautakivi.  
Suuri valtakunnallinen projekti on menossa sotavankiasioiden tiimoilla. Leena Järnfors lupasi  
 
selvittää asiaa tarkemmin ja ottaa yhteyttä sen vastuutahoihin kertoen myös omasta työstämme.  
 
-Nummelin (o.s. Leinonen) Leena on ottanut yhteyttä Köyliö-seuraan, koska hänen isoäitinsä  
 
syntymätorppa on edelleen Kakkurissa pystyssä ja on täynnä historiallista- ja museoitavaa  
 
tavaraa. Ojalan Jaakko ja Silvolan Heikki ovat käyneet paikalla tutustumassa ja Jaakko on  
 
valokuvannut torppaa ja sen tavaroita. Leena Järnfors on jatkossa mukana asiassa. 
 
 
4 Perinnejaoston toiminnasta  
-Kokousajasta 
Seuraava kokousaika pyritään sopimaan aina edellisessä kokouksessa. 
Vuodessa on pidetty kaksi- kolme kokousta. 
Jaoston seuraava kokous pidetään 12.11.2008 klo18. 
-Kalevin mukaan syyskokoukseen tehtävässä seuraavan vuoden toimintasuunnitelmassa voisi  
 
olla mukana: 
a)KUVA- hanke 



Pyhäjärviseutu ry käsittelee hanketta 2.9.2008 kokouksessaan ja Köyliö-seuran hallitus  
 
3.9.2008. 
Hankkeen budjetti on pienentynyt 40 000 eurosta 32 000 euroon,koska mm. tarvittavaa  
 
siirto-ohjelmaa ei Pyhäjärviseutu voinut hyväksyä hankkeen osaksi. Siksi Köyliö-seura 
 
hankkinee sen ja antaa hankkeen käyttöön.  
Muutoin Pyhäjärviseutu ry:n hankejaoston muutostoiveet on nykyisessä  
 
hankesunnitelmassa huomioitu.  
 
Hankkeen johtaja tulee olemaan Leena Järnfors.  
 
Hankkeen päätavoite on saada köyliöläiset valokuvat verkkoon nähtäväksi. 
b)Karjalaiskirja toivotaan saatavan valmiiksi vuonna 2009. 
-Kepolan kartanon 200 vuotisjuhla on vuonna 2012. 
Kytövuoren Tuula on ilmoittanut, että hän on alkanut kerätä materiaalia tähän liittyen.  
 
Jaosto esittää asian seuran hallitukselle ajatuksella, että vuoden 2012 Köyliist- kirja tehtäisiin  
 
tästä aiheesta ja että Tuula Kytövuori kutsuttaisiin nopeasti keskustelemaan asian toteutuksesta.  
-Jaostojen toiminnasta eli mikä Perinnejaosto Köyliö-seurassa oikeasti on? 
Köyliö-seurassa Jaostot ovat perinteisesti lähes itsenäisiä yksiköitä, tosin ilman omaa budjettia.  
 
Siten Perinnejaoston päätökset viedään Hallitukseen lähinnä tiedoksi ja mahdollisia hallituksen  
 
jäsenten kommentointeja varten. Mikäli päätökset vaativat rahaa, hallitus silloin tietenkin on  
 
päättävä taho.  
 
”Suhteista” ei kuitenkaan ole virallista, eikä etenkään, kirjallista dokumentointia, joten  
 
kulloinenkin hallitus ja sen puheenjohtaja luo käytettävät linjat tässä asiassa. 
 
Esim. tapana on ollut useita vuosia, että Perinnejaosto on hoitanut ohjelman vuosikokouksiin.  
Nyt vaihteeksi kevätkokouksen 2008 ohjelman hoiti Ympäristöjaosto ja sovittu on, että  
 
syyskokouksessa 2008 siitä vastaa Julkaisujaosto. Miten asia jatkossa hoidetaan, on erikseen  
 
sovittava.  
 
 
5. Pohdintaa 
 
- Lassi Kauko toi esille, että tiettävästi kunnallislaki sallii myös kunnanosahallinnon. 
 
Kunnanosahallinto käsittelee sille alistetut asiat ja sillä voi olla oma budjetti. Esimerkiksi kulttuuriasiat 



voivat olla kunnanosahallinnon toimialaa, ehkä jotkut ympäristökysymykset kuten Köyliössä voisi olla 
Köyliönjärveä koskevat asiat. Köyliössä varmaan halutaan pitää omissa käsissä nimenomaan 
kulttuuriasiat, arkistot, museot ym. Köyliö-seura voi toimia aloitteentekijänä kunnalle, jonka toivotaan 
neuvottelevan tulevaan Euran kuntaan Köyliön kunnanosalle oman, sovittavia asioita käsittelevän 
kunnanosahallinnon. 
 
Päätettiin, että kukin pohtii ja selvittelee ideaa omassa päässään ja jatketaan keskustelua  
 
aiheesta seuraavassa kokouksessa 12.11.2008 
 
Muistutettiin myös, että syyskokouksessa lokakuussa 2008 tullaan tekemään sääntöihin muutos. 
 
Pitäisi siis pohtia sitä ennen, olisiko tämän ”ulkoistamisidean” vuoksi aihetta samalla kertaa 
 
muuttaa sääntöjä niin, että ulkoistamiselle ei olisi sääntöjen takia esteitä!? 
 
- Leena Järnfors on lähettänyt keväällä 2008 Köyliön kunnanjohtajalle esityksen 
 
museosuunnitelman/ historiakartoituksen tekemisestä.  
 
Kalevi Salmi lupasi selvittää mitä asiassa on sen jälkeen tapahtunut ja mitä on suunnitteilla.  
 
Tähänkin asiaan palataan kokouksessa 12.11. 
 
- Arveltiin, ettei uudessa tulevassa Euran kunnassakaan kulttuurille kovin suuria määrärahoja 
 
tulla myöntämään ja että vaarassa on Köyliön osuuden pudota nykyisestäkin. Silti arveltiin, ettei Sirpa 
Wahlqvistilla ole tarvetta pyrkiä niitä pudottamaan. Kumminkin realiteettina on ”kulttuurista rahoilla 
on taipumus ensin pudota” ja ettei Köyliön kunnallakaan ole ollut mahdollisuuksia myöntää Köyliö-
seuralle sellaisia avustuksia kuin Seuran laaja toiminta Köyliön hyväksi olisi edellyttänyt.  
 
Nuoria pitäisi jatkossakin ”kosia”mukaan Köyliö-seuran toimintaan ja tämä tapahtuisi parhaiten 
 
tekemällä yhteistyötä koululaitoksen kanssa niin laajasti kuin se vain on mahdollista.  
. 
6. Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.57. 
 
 
Heikki Silvola Pirjo Kotiranta 
Puheenjohtaja Sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

PERINNE- JA JULKAISUJAOSTON YHTEISNEUVOTTELU 
 
 
Aika: 29.10.2008 klo 16.30 
 



Paikka: Köyliön kunnanviraston kahvio 
 
Läsnä: Kalevi Salmi, Heikki Silvola, Jaakko Ojala, Samuli Vahteristo, Juhani Kaatonen ja Alpo Heino 
 
 
Köyliöön sijoitettujen karjalaisten haastattelut tulevaa Köyliist-kirjaa varten 
 
Perinnejaoston toimesta on laadittu haastatteluja varten kysymyslomake ja sen pohjalta on 
haastateltu jo Juho Viskaria ja Erkki Jortikkaa. 
 
Sovittiin, että perinnejaosto hoitaa karjalaisten haastattelut ja tekstien alustavan kirjoittamisen. 
Julkaisujaosto osallistuu tekstien viimeistelyyn ja kirjan julkaisemiseen. 
 
Kaarina Paavilainen on tehnyt aiheesta proseminaarityön 1960-luvulla. Tämä pyritään saamaan kirjaan 
mukaan. Juhani Kaatonen lupautui tekemään haastattelun karjalan murteella. Räisäläinen-lehdestä 
pyritään saamaan myös materiaalia kirjaan. Haastattelujen yhteydessä kannattaisi etsiä myös 
mahdollisia valokuvia kirjaa varten. Haastattelut pyritään saamaan valmiiksi 30.4.2009 mennessä. 
 
Listattiin mahdollisia haastateltavia karjalaisia:  
 
Kalevi Paavilainen, Sylvi Kesonen, Eila Rouhiainen, Ilmo Jortikka, Marja-Liisa Nurmi, Ilmi Teperi, Yrjö 
Tattari , Pentti Riikonen,  Sirkka Tontti, Sauli Jortikka,  Markku Turkki,  Erkki Karhinen, Pentti Haikonen, 
Marjatta Kuusisto, Elvi Liemola 
 
Köyliöläisten kokemukset siirtolaisten tulosta Köyliöön 
 
Tehdään myös köyliöläisten haastatteluja kirjaa varten siitä, miten he kokivat siirtoväen tulon Köyliöön. 
Mahdollisia haastateltavia: 
 
Axel Cedercreutz, Kaino Orre, Esko Nummi, Rauni Pyhäranta. 
 
 
Köyliist 10 –kirja 
 
Köyliist 10 –kirjaa varten olemassa myös materiaalia, joka käsittelee köyliöläisten muuttoa 
Amerikkaan. Sovittiin, että yhdistetään nämä kaksi siirtolaisuutta käsittelevää aihetta, jolloin kirjasta 
tulee ehkä houkuttelevampi. Kummankin osuus voisi olla runsaat sata sivua.  
 
 
Muistion laati Alpo Heino 

………………………………………………………………………………………………………………………………… 

Perinnejaoston kokousmuistio  
 
Aika: 12.11.2008 klo 18.00- 
Paikka: Köyliön kunnanvirasto 
Osallistujat: Silvola Heikki, pj, paikalla; Järnfors Leena, poissa; Kauko Lassi, paikalla; Koivisto Markku, 
poissa; Laine Anneli, poissa; Matomäki Seija, paikalla; Ojala Jaakko, paikalla; Orre Arto, poissa; Salmi 



Kalevi, paikalla; Toivonen Markku, poissa; Kotiranta Pirjo, sihteeri, paikalla 
 
KÄSITELTYJÄ ASIOITA 
 
1.Edellisen kokouksen muistio 
Puheenjohtaja kertasi edellistä muistiosta kohtia, joita käsiteltiin vielä tässä kokouksessa: 
 
* Keskusteltiin Koivukujan uusimisesta ja siihen liittyvästä kritiikistä. 
* Puheenjohtaja kertoi 29.10 2008 järjestetystä neuvottelusta, jossa keskusteltiin perinne- ja 
julkaisujaoston    
osuudesta projektissa, jossa selvitellään karjalaisten asettumista Köyliöön. 
* Köyliön järvisedimentin tutkimustuloksien julkistamiseen seuran hallitus on hyväksynyt 500 e 
määrärahan. 
* Seuran hallitus on myös ottanut myönteisen kannan Tuula Kytövuoren suunnittelemaan Kepolan 
kartanon  
   200- vuotishistoriikkiin. 
* Todettiin jaoston toimintasuunnitelman vuodelle 2009 tulleen hyväksytyksi seuran syyskokouksessa. 
* Käytiin uudelleen laaja keskustelu mahdollisen kuntaliitoksen aiheuttamista asioista. Toivottiin, että 
esim. kunnanosalautakunata tms. osaltaan voisi hoitaa kulttuuri- ja erityisesti perinneasioita Köyliön 
osalta. 
* Leena Järnfors ja Kalevi Salmi huolehtivat yhteydenpidosta kunnanjohtajaan museosuunnitelman ja  
historiakartoituksen osalta. 
 
2.Karjalaisten asettuminen Köyliöön- projekti  
 
* Köyliist 10-kirja muodostuu siis köyliöläisten siirtolaisuudesta Amerikkaan ja karjalaisten 
asettumisesta Köyliöön. Kirja pitäisi olla julkaistavissa 2009 lopulla. 
* Perinnejaosto hoitaa haastattelut. Haastatteluvastaavana toimii Heikki Silvola ja teknisenä 
vastuuhenkilönä Jaakko Parkkila. Haastattelujen takarajaksi on sovittu huhtikuun loppu. 
* Toivottiin, että osan haastattelusta voisi suorittaa joku karjalaisväestöstä 
* Haastattelut aloittavat Seija Matomäki ja Heikki Silvola jo kuluvan vuoden puolella. 
* Juhani Kaatoselta saadaan aineistoa julkaisuun. 
* Heikki Silvola pitää yhteyttä Kullervo Huppuseen (Räisäläinen-lehti). 
* Tilannekartoitus on seuraavassa kokouksessa tammikuun lopulla( illoista tieto pj: lle). 
* Jaosto toimittaa aineiston (alustavasti  kirjoitettuna) Samuli Vahteristolle ja julkaisujaostolle. 
 
3.Info-taulut 
          
* Lallin patsaan info-taulu on turmeltu.Taulun kunnostus tapahtuu keväällä. Jaoston jäsenet voisivat 
seurata taulujen kuntoa talven ja kevään aikana kertoen tilanteesta pj: lle. 
 
4.Muita asioita 
 
* Pj on lähettänyt tietoa helsinkiläiselle kirjastonhoitajalle kyselyyn "noita" Maisa Kupparista (Vanha 
Köyliön historia) 
* Leena Järnfors katsastaa vielä Kakkurin torpan (Leinosen talo). 
* Seuran kevätkokouksen aika ja alustusaihe olisi hyvä tietää ajoissa. 
* Köyliist kirjojen hinnat ovat 1-7 osalta 5 e ja 8-9 25 e 



* Kirjojen arvioitsijoina voisi olla ehkä Jouko Heyno, mahdollisesti Reino Kero tai joku muu. 
* 22.11. järjestetään Pyhäjärvi-Instituurissa seminaari, jossa käsitellään myös järvisedimenttiasiaa. 
Asia voisi olla myös seuran jonkun tilaisuuden aiheena. 
 
5.Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.30 
 
 
 
Heikki Silvola                                          Pirjo Kotiranta 
puheenjohtaja                                           sihteeri 

……………………………………………………………………………………………………………………………… 

Pöytäkirjat 2009 

 
PERINNEJAOSTON KOKOUS MUISTIO 
 
 
Aika ke 28.1.2009 klo 18 
 
Paikka Kunnanviraston kahvio, Köyliöntie 9, 27710 KÖYLIÖ 
 
Perinnejaoston jäsenet 
 
Heikki Silvola, pj läsnä 
 
Jaakko Ojala, varapj, läsnä 
 
Leena Järnfors poissa 
 
Lassi Kauko läsnä 
 
Markku Koivisto poissa 
 
Seija Matomäki läsnä 
 
Arto Orre poissa 
 
Kalevi Salmi läsnä 
 
Markku Toivonen poissa 
 
Anneli Laine, seuran pj poissa 
 
Pirjo Kotiranta, siht. läsnä 
 
 



KÄSITELTYJÄ ASIOITA  
 
 
1. Kokouksen avaus 
 
Heikki Silvola avasi kokouksen. 
 
2. Edellisen kokouksen muistiosta otettuja asioita 
 
Heikki luki edellisellä kerralla käsitellyistä asioista ja lisäsi niihin tulleita muutoksia; 
 
-Koivukujan kohtalo on päätetty. 
 
-Kytövuoren Tuulan asiaan suhtaudutaan myönteisesti. Tuula kutsuttaisiin julkaisujaoston kokouksiin. 
Kepolan suvun naisista Ritva ja Liisa ovat paikkakunnalla. 
 
-Keskusteltiin Kepolan asioista, kuntaliitosasioista, info-taulujen kunnosta, Maisa Kupparista.  
 
-Leinosen torppa on kuvattava. 
 
-Köyliist –kirjojen arviointi ei ole edennyt. 
 
3.Markku Toivosen eropyyntö 
 
Markku Toivonen on pyytänyt eroa Perinnejaoston jäsenyydestä. Perinnejaosto myönsi hänelle eron 
jaoston jäsenyydestä. 
 
4. Jaoston jäsenmäärä 
 
Markku Koivistolta on kysyttävä, haluaako hän jatkaa vai haluaisiko erota jaoston jäsenyydestä, koska 
hän ei ole ollut kokouksissa läsnä. 
 
Kalevi Salmikin ilmoitti haluavansa erota jaoston jäsenyydestä. Mietitään uusia jäsenehdokkaita 
jaostolle. 
 
5. Köyliist 10 –kirja siirtolaisuudesta: 
 
A) Amerikkaan menosta 
 
-Kerolta saataisiin 20-30 sivun aineisto. 
 
-Kalevi Salmi on tutkinut asiaa; 215 henkilöä on lähtenyt, täydellistä listaa lähteneistä ei löydy, 4,5 
sivua nimiä on kyllä Sukulaisilta toivotaan lisätietoja. Kaleville on kertynyt aineistoa jo 20-30 sivua. 
 
-Paula kokoaa: Miksi lähdettiin Amerikkaan? 
 
-Koululaisten tekemä kysely on tuottanut vain vähän tulosta. 
 



-Ehtamon Ension, Marttilan Inkerin ja Kalmeenojan suvuista löytyy aiheeseen liittyvää. 
 
-Myös Nummen Eskon ja Välilän Alpon avulla asiasta saatanee lisätietoja. 
 
-Härkälän Paulalla on tarina Amerikan asuttamisesta. 
 
-Vanhoja lehtileikkeitä ja muutakin aineistoa löytyy. 
 
B) Karjalaisista 
 
-Haastattelut ovat alkaneet (7 jo tehty). 
 
-Markku Turkilta on kolmen sivun juttu Alpolla. 
 
-Uusia haastateltavia nimettiin esim. Ilmo ja Anna Jortikka sekä Urpo Ohvo. 
 
-Kalevi on luvannut haastatella Axelia. 
 
-Heikki ja Seija haastattelevat Sallisen vanhaa emäntää vielä maaliskuulla. 
 
-Karjalaisten mukana tuli uusia yhdistyksiä Köyliöön. 
 
-Peräseinäjokilainen Kanto on vieraillut Köyliössä ja hän on pyytänyt tekemään tarinan/multimedia 
esityksen. 
 
-Juhani Kaatonen on tehnyt jutun. 
 
-Kirjaan tulee myös fakta osuus, sen tekijöiksi on toivottu Heikki Silvolaa ja Juhani Kaatosta. 
 
-Kunnallinen asutuslautakunta lienee toiminut. Milloin? Vastaus löytynee maakunta- arkistosta. 
 
-Köyliön historian kirjoissa kerrotaan karjalaisista. 
 
-Evakkokuvia tarvitaan kirjan kuvitukseksi. 
 
-Räisäläinen lehden artikkeleista saadaan kopioita Kullervo Huppuselta. 
 
-Keväällä pidettäneen yhteiskokous julkaisujaoston kanssa. 
 
-Talvella saatava suurin osa valmiiksi, jolloin huhti/toukokuussa olisi jo tieto materiaalin laajuudesta ja 
silloin tiedettäisiin tarvitaanko kaksi kirjaa. 
 
-Näin siis kerätään materiaalia kahdesta asiasta. 
 
-Amerikkaan muuttaneista tarvitaan kirjaan jokin houkutusjuttu. 
 
 
6) KUVA-hankkeella voitaisiin saada kuvamuistojen kirja Köyliöstä vuonna 2010. 



 
7) Nauhuri on nyt Heikin käytössä. 
 
8)Vielä karjalaisista 
 
-Karjala-kerholla ei ole säännöllistä kokoontumisaikaa. 
 
-Kutsutaan karjalaisia yhteiseen palaveriin asiasta. Jokaiselta kylältä olisi hyvä saada edustus.  
 
-Neuvotteluajaksi sovittiin 4.2.2009 klo 16.00. Kutsutaan myös Huppuset mukaan.  
 
 
9) Muuta 
 
-Kevätkokouksen esitelmän järjestävät Leena, Jaakko ja Korpisen Jouko. 
 
 
10) Kokouksen päättäminen 
 
-Kokous päätettiin klo 20.00 
 
 
 
Muistion laati Pirjo Kotiranta 

……………………………………………………………………………………………………………………………… 

Kokousmuistio  
 
Aika ja paikka : 4.2.2009 klo 16.00-17.40 Köyliön Kunnanvirasto 
 
Läsnä :Köyliö-seuraa edustivat: Pirjo Kotiranta, Anneli Laine, Seija Matomäki, Lassi Kauko,  
 
Jaakko Ojala, Heikki Silvola,Kalevi Salmi 
 
Köyliön Karjala-kerhoa edustivat: Leena Karilainen, Maija Setänen, Aini Tuomola,  
 
Kullervo Huppunen, Erkki Jortikka, Ilmo Jortikka, Juhani Kaatonen, Erkki Karhinen, 
 
Markku Turkki, Juho Viskari 
 
 
Asiat: Köyliist 10:n Räisälä- osion ideointi, työstäminen ja työnjako  
 
 
Heikki Silvolan avattua keskustelun Jaakko Ojala selosti, miksi Karjala- kerhon jäsenet ovat 
avainasemassa tehtäessä Köyliist-kirjaa 2009, jonka toinen puoli nykynäkymien mukaan koostuu 
”karjalaisten ja köyliöläisten kohtaamisesta 1940-luvulla ja siitä miten se sujui ja mitä sitten jatkossa 
tapahtui”. Tämä avasi mukavasti keskustelun padot, sillä toki kirjan aihe on kaikkien paikalla olleiden 



toivoma  
 
Heikki Silvola huolehtii, että kirjan alkuun tulee ajan taustoja luotaava yleiskatsaus. Apuna voi käyttää 
mm. Johannes Virolaisen muistelmia  
 
Kirjaan pyritään saamaan nimiluettelo, ehkä tilaluettelokin, Köyliöstä tilan saaneista karjalaisista. 
Sovittiin luettelo tehtäväksi kylittäin ja syntyi alustava lista siitä ”kuka minkin kylän hoitaa”. Kuitenkin 
varmuuden vuoksi sovittiin myös, että Markku Turkki huolehtii, että lista tulee tehdyksi ensi 
kokoukseen mennessä ( 4.3.2009)  
 
Juhani Kaatosella on jo työn alla, osin jo kirjoitettukin, artikkeli, joka kertoo mm. kaikkien muiden 
puolesta kulkureitin, joka oli pitkälle sama muillakin Köyliöön asutetuilla. Muutakin omakohtaista ja 
yleistä kerrottavaa Juhani siihen sisällyttänee.  
 
Markku Turkki on kirjoittanut hyvän jutun ”johonkin joulun 2008 lehteen” tästä aihepiiristä. Se sopinee 
sellaisenaan tai vähän muutettuna Köyliist 10:een.  
 
Kaarina Paavilaisen seminaarityö on nyt löytynyt ja se on matkalla Anneli Laineen kautta kirjatiimin 
käyttöön. Missä muodossa sitä voidaan hyödyntää selviää kun paperi on nähty.  
 
Ainakin jokin kirjan juttu pitää ”kääntää räisäläksi”- Juhani huolehtii 
 
Murteiden kohdatessa sanojen merkityksiä käsitettiin väärin. Näitä voisi kerätä kirjan ”väärinkäsitysten 
”osastolle 
 
Ainakin seuraavia aihepiirejä olisi hyvä kirjassa käsitellä: Tiurin Mylly ja Saha, Räisälän Kansanopisto, 
Räisälän Hevosjalostysyhdistys- ja -kasvatusyhdistys, Ilmi Paavilaisen johtama Tiurin Kuoro, Tiurin 
Nuorisoseura, Urheiluseura(t) mm. räisäläisten mukana Köyliöön istutettu jalkapallo, kaikki muut 
mahdolliset yhdistykset ja seurat, Köyliön politiikkaan mukaan tulo ja siellä vaikuttaminen.  
 
Kullervo Huppusen takana ovat kaikki ”Räisäläisen” vuosikerrat, valtava aineisto tutkittavaksi ja 
hyödynnettäväksi. Kullervo on jo osin penkonutkin sieltä esiin materiaalia ja jatkaa tätä työtä.  
 
Käytössä on myös valmiita haastatteluja, jotka syntyivät Sotaveteraaneja haastateltaessa. Sihteerin 
mielestä ainakin seuraavat haastattelut löytyvät, joissa he kertovat koko elämänsä tarinan, vaikka 
sota-aikaan pääosin panostettiinkin: Henttinen Tatu, Kesonen Ilmari, Laukkanen o.s. Viipuri Aini, 
Laukkanen Matti, Paavilainen Kalevi, Pelkonen Pentti, Rakkolainen Ilmari, Raski o.s. Paavilainen 
Lempi, Rostedt o.s. Puputti Aino, Rouhiainen Veikko, Teperi o.s.Viipuri Ilmi, Tontti o.s. Eerikäinen 
Sirkka. 
 
Jos joku jaksaa kuunnella, varmasti se kannattaa-hyviä tarinoita löytyy  
 
Jaakko kaipasi valokuvia Räisälästä, evakkomatkalta, Köyliöön tultua, myös tältä päivältä. Kuvia saa 
olla mieluusti paljon, paljon. Kuvia ei pidä irrottaa albumeista vaan tuoda koko albumi mukanaan. 
Jaakko skannaa kuvat aika nopeasti tietokoneelle saman tien. Kumminkin kannattaa soittaa ja 
varmistaa, että ”ollaan kotona”. Siispä kuvia viemään Jaakolle.  
 
Köyliö-seuran jäsenet (mm. Heikki Silvola ja Kalevi Salmi ja ehkä muutkin) ovat jo haastatelleet 



räisäläisiä, 4-5 on jo tehty). Toivottiin, että löytyisi räisäläisiä haastattelijoita, jolloin nauhalle varmasti 
tulisi luontevampaa juttua. Juhani Kaatonen taisi jo luvata haastatella 3:a henkilöä, olikohan yhdessä 
Leena Karilaisen kanssa? 
 
Kaikenlaista muutakin puhuttiin, mutta sihteeri ei saanut paperille enempää.  
 
Seuraava kokous sovittiin pidettäväksi ke 4.3.2009 klo 16 Köyliön Kunnanvirastolla 
 
Puheenjohtaja Heikki Silvola huolehtii , että tähän kokoukseen tullaan kutsumaan ne tahot, jotka hän 
asian eteen päin viemiseksi katsoo tarpeellisiksi. 
 
 
Heikki Silvola     Kalevi Salmi 
Puh. joht.            Sihteeri 
 
 
Lopuksi mukana olleiden Karjala-kerhon jäsenten yhteystiedot: 
 
-Huppunen Kullervo: Pyhäjärventie 6 A 2,27800 Säkylä,040-5431139,  
kullervo.huppunen@dnainternet.net  
 
-Jortikka Erkki: Härkitie 1, 27710 Köyliö, 02-5545248 
 
- Jortikka Ilmo: Voitoistentie 592, 02-5546173 
 
- Kaatonen Juhani: Akilatie 10, 27710 Köyliö, 040-5696939, kaatoset@hotmail.com 
 
- Karhinen Erkki: Pyhän Henrikin tie 1090, 27750 Köyliö, 02-5545248 
 
- Karilainen Leena: Kallismaantie 31, 27710 Köyliö, 040-7223835, leekar@luukku.com 
 
- Setänen Maija: Pispantie 71 A, 27710 Köyliö, 044-2129810 
begin_of_the_skype_highlighting            044-2129810      end_of_the_skype_highlighting 
 
- Tuomola Aini: Pyhän Henrikin tie 1092, 27750 Köyliö, 040-5968694 
begin_of_the_skype_highlighting            040-5968694      end_of_the_skype_highlighting 
 
- Turkki Markku: Vampulantie 5, 27830 Köyliö, 050-4025011 begin_of_the_skype_highlighting            050-
4025011      end_of_the_skype_highlighting, markku.turkki@pp.inet.fi 
 
- Viskari Juho: Kirkkosaarentie 4 A 19, 27710 Köyliö, 02-5541069  

………………………………………………………………………………………………………………………………. 

Kokousmuistio 
 
Aika ja paikka:4.3.2009 klo 16.00-17.30 
Läsnä: Kullervo Huppunen, Juhani  Kaatonen, Erkki Karhinen, Leena Karilainen, Maija Setänen, Markku 
Turkki ja Juho Viskari sekä Köyliö-seuran edustajina Anneli Laine, Jaakko Ojala, Lassi Kauko ja Heikki 



Silvola 
 
Asiana Karjala-aiheinen Köyliist…kirja 
 
1.Keskustelu käytiin Heikki Silvolan edellisen palaverin muistioon perustuvan asialistan  ja Juhani 
Kaatosen valmisteleman kirjan sisältöä hahmottelevan esityksen pohjalta. 
 
2.Kirjan alkusanat kirjoittaa Köyliö-seuran puheenjohtaja Anneli Laine. 
 
3.Kirjan alkuosaan tulevasta historiallisesta yleiskatsauksesta huolehtivat Juhani Kaatonen ja Heikki 
Silvola. Materiaalia löytynee historian yleisteoksista, Räisälän ja Köyliön historioista ja esimerkiksi 
Johannes Virolaisen ja Veikko Vennamon muistelmista. Tässä yhteydessä käytiin laaja keskustelu 
teoksen painopisteestä, joka varsinkin haastattelujen pohjalta painottuu helposti 1930-luvulle ja 
sotavuosiin. Näkökulmaa pitäisi pystyä laajentamaan 1940-luvun loppupuolelle ja 1950-luvulle ja 
edelleen kohti nykypäivää. 
 
4.Teokseen liitettävästä nimi-/tilaluettelosta oli jo suuri osa valmiina. Voitoinen/Tuiskulan ja Yttilän 
seudulta ei luetteloa vielä ollut. Luettelon laajuus herätti keskustelua. Toivottavaa olisi, ainakin 
asutusvaiheen asukkaat ja tilan nykyinen(nykyiset)omistajat. 
 
5.Haastatteluja on tehty toistakymmentä. Lisää tarvitaan. Haastattelujen sisältö tahtoo vain olla kovin 
samansuuntainen. Asiaan voisi tuoda hyvän lisän esimerkiksi Karjala-kerhon yhteismuistelutilaisuus, 
jota kerho lupasi valmistella. 
 
6.Valokuvia on alkanut löytyä, mutta lisää tarvitaan. Kuvat voi toimittaa Jaakko Ojalalle, joka kaipailee 
erityisesti arkipäivän kuvia ihmisistä,  rakennuksista, työstä ja rakentamisesta. 
 
Tässä asiassa Kullervo Huppusen avulla päästään Räisälä-museon kuvakokoelmien käyttöön. 
 
7.Siirtolaisajasta Peräseinäjoella on saatavissa materiaalia. Jaakko Ojala koordinoi tätä osaa. 
 
8.Kaarina Paavilaisen seminaarityöstä ei valitettavasti ole apua. 
 
9.Kullervo Huppunen avustaa edelleen Räisäläinen –lehden materiaalilla .Myös Ala-
Satakunta/Kunnallissanomien arkistoissa voisi olla materiaalia. 
 
10.Karjalaisten Köyliöön tuoman vilkkauden ja vireyden osoituksena julkaisuun pitää saada kirjoituksia 
seura- ja järjestötoiminnasta ja vastaavasta. Juhani Kaatonen huolehtii Räisälän kansanopiston 
Köyliö-osuudesta ja mahdollisesta kuorotoiminnan muistoista. Erkki Karhinen keräilee muistoja 
urheilu- ja nuorisoseura toiminnoista. Tiurin mylly- ja sahalaitoksen asioista löytynee tietoja Juho 
Viskarilta ja Räisälä-museosta. Muustakin harrastetoiminnasta ja yhteskuntapoliittisesta 
vaikuttamisesta  on saatava materiaalia. 
 
11.Juhani Kaatonen huolehtii murresanaosuudesta. Tähän yhteyteen sopinevat 
evakkovitsit,karjalaisten ja satakuntalaisten(pohjalaisten) keskinäiset väärinymmärrykset ja 
kömmähdykset. 
 
12.Keskusteltiin lyhyesti vielä kartta-asiasta, Köyliön kunnan arkistosta saatavasta materiaalista ja 



vuoden 1923 teossarjan mielenkiintoisesta vertailusta Räisälä Köyliö tuohon aikaan. 
 
13.Karjala (Räisälä) tänään ja matkailumuistoista on saatavissa myös tekstiä kirjaan. 
 
14. Seuraava palaveri pidetään keskiviikkona 1.4. klo 16.00 Köyliön kunnanvirastossa (ei ole aprillia, 
vaan tämä on kutsu , tuo mukanasi  muitakin). 
 
  
Heikki Silvola 

…………………………………………………………………………………………………………………………………… 

KOKOUSMUISTIO 
 
Aika ja paikka: 1.4.2009 klo 16.00-17.30 Köyliön kunnanvirasto  
Läsnä: Kullervo Huppunen, Erkki Jortikka, Ilmo Jortikka, Juhani Kaatonen, Maija Setänen ja Markku 
Turkki sekä Köyliö-seuran edustajina Seija Matomäki, Jaakko Ojala sekä Heikki Silvola 
 
Asiana :Karjalaisten asettuminen Köyliöön- julkaisu 
 
1.  
Edellisen palaverin jälkeen tapahtunutta: Haastatteluja Voitoisissa (Anna ja Ilmo Jortikka, Ilmi Teperi, 
Eila Rouhiainen),Yhteiskeskustelu Setäsellä (Maire Henttinen, Erkki Jortikka, Juhani Kaatonen, Erkki 
Karhinen, Leena Karilainen, Markku Turkki , Juho Viskari ja Heikki Silvola), Markku Turkin 
muistelmakirjoitus valmiina. 
 
2.  
Käytiin uudelleen keskustelua julkaisun painopisteen sijoittamisesta 1940-luvun loppupuolelle ja 50-
luvulle Köyliöön asettumisvaiheeseen ,taustoja ja myöhempiä aikoja unohtamatta. 
 
3.  
Köyliön kunnanarkistosta tietoa julkaisuun etsivät Juhani Kaatonen ja Heikki Silvola, Räisälä-museosta 
Kullervo Huppunen, Jaakko Ojala ja Heikki Silvola. 
 
4.  
Keskustelua ja tehtävien alustavaa jakoa teoksen hahmotellun sisältöjaottelun perusteella: 
 
a) Alkusanat; seuran puheenjohtaja 
 
b) Yleiskatsaus; tapahtumien sijoittaminen ajan yleiskehitykseen, tietoa etsitään tutkimuksista ja 
muistelmista, vastuussa Kaatonen ja Silvola. 
 
c) Valmiina melkoisen kattavat henkilö- ja tilaluettelot eri puolilta Köyliötä. 
 
d) Karjalaisten toiminta erilaisissa tehtävissä ja järjestöissä; 
 
-Valtuustossa yms. kunnallisissa luottamustoimissa ,hankintavastuussa Kaatonen, Silvola. 
 
-Karjala-seura ; Setänen,Turkki 



 
-Nuorisoseura; tietoa etsitään, Karhinen. 
 
-Martat; Setänen, Mirja Hongisto. 
 
-Kuorot; Kaatonen. 
 
-Räisälän kansanopisto; Kaatonen 
 
-Urheilu; Karhinen, Aapo Teperi 
 
-Tiurin mylly ja saha; Viskari, museosta saatavat tiedot  
 
e) Haastatteluja jatketaan; Huppunen ja mahdollisesti joku muukin karjalaisista suorittaa 
haastattelun(-ja). 
 
f)murresanaosastoa ja siihen liittyvää ”kevyempää” materiaalia hankkii Kaatonen. 
 
g)Räisälä- tänään ja tähän liittyvää matkamuistelua saatanee Kaatoselta,Viskarilta ja Arvo Varjukselta.  
 
h)Karttamateriaalia tarvitaan ,samoin mahdollisesti vertailu Räisälä/Köyliö 1920-luvun alussa (Oma 
Maa- teos).  
 
5.  
Kuvamateriaalia vastaanottaa edelleen Jaakko Ojala. 
 
6.  
Seuraava palaveri pidetään Köyliön kunnanvirastossa torstaina 14.toukokuuta klo 16.00. 
 
Tämä on samalla kutsu, ota mukaasi asiasta kiinnostunut ,asiaa auttava. 
 
 
 
Heikki Silvola 
02-8665077 tai 040-7607701,sähköposti: heikki.silvola@dnainternet.net 

………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

KOKOUSMUISTIO 5/2009 
 
Aika ja paikka: 14.05.2009 klo 16.00-17.45 Köyliön kunnanvirasto 
 
Läsnä: Kullervo Huppunen, Juhani Kaatonen, Leena Karilainen, Markku Turkki, Juho Viskari, sekä 
Köyliö-seuran edustajina  Pirjo Kotiranta, Jaakko Ojala, Kalevi Salmi, Heikki Silvola 
 
Asiana: Karjalaisten asettuminen Köyliöön-julkaisu 
 
1. 
Keskusteltiin alustavan jaottelun pohjalta suunnitellun julkaisun valmiusasteesta ja 

mailto:heikki.silvola@dnainternet.net


jatkotoimenpiteistä: 
 
a) Alkusanat: seuran puheenjohtaja 
 
b) Yleiskatsaus: Suppeasti Suomen/Räisälän historiaa, sotien (1939-1944) yleiskehitys ja karjalaisten 
sijoittaminen (maanhankintalaki, alueet ym.). Kaatonen ja Silvola 
 
c) Tila- ja henkilöluettelo: Hankitun aineiston pohjalta laatii Leena Karilainen. Kyläkartta. 
 
d) Muisteluosuus: Valmista tekstiä Juhani Kaatoselta useampi ja Markku Turkilta. Lisäksi Kullervo 
Huppusella on valmisteilla. Heikki Silvola on purkanut pääosan haastatteluista ja muutama 
haastattelu tehdään vielä. Axel Cedercreutz ja Kalevi Salmi työstävät Vanhankartanon osuuden 
päiväkirjoista. 
 
e) Karjalaisten aktiivisesta toiminnasta Köyliössä on melkoisen valmiina: 
 
-Karjala-Seuran toiminta, Markku Turkki 
 
-Toiminta kunnallisissa tehtävissä, Juhani Kaatonen 
 
-Räisälän kansanopisto, Kaatonen ja Linturi (Leena Järnfors) 
 
-Kuorotoiminta, Senja Kesonen 
 
-Martta-, nuorisoseura-, urheilu, ja myllytoiminnasta ei valmista tekstiä eikä kirjoittajaa vielä ole, 
mutta kuvia ja lehtijuttuja (Räisäläinen- lehti) löytyy. 
 
f) Jaakko Ojalalla on kohtuullisesti asiaan liittyviä kuvia, mutta lisääkin sopii toimittaa. 
 
g) Kevyt-osuus: Juhani Kaatonen hankkii, mukana murreasiaa. 
 
h)Kertomuksia matkoista nykypäivän Räisälään saadaan. 
 
i)Kartta osuuden hankkiminen selvitettävä. Vertailu Räisälä/Köyliö 1920-luvun alussa valmisteilla. 
Juhani Kaatonen. 
 
2)  
Tällä tavalla toimien näyttäisi siltä, että tekstisivujen ja kuvien yhteisosuus saattaisi olla noin 150 
sivua. Kun Siirtolaisuus Amerikkaan-teos näyttäisi olevan suunnilleen saman laajuinen, jää 
harkittavaksi yhden tai kahden kirjan mahdollisuus. Keskustelussa kannatettiin kumpaakin ratkaisua. 
Lopullisestihan asian päättää seuran hallitus, jonka syyskuun alun kokouksessa (2.9.) ratkaisu on 
tehtävä. 
 
Seuraavan kerran kokoonnutaan torstaina 16.7.2009 klo 18.0 Köyliön sotaveteraanien Veljes- tuvalla 
Yttilän Ottassa isäntänä on Olavi Linturi. Tämä kutsu koskee karjalaisten edustajia (asiassa mukana 
olleita) ja Köyliö-seuran edustajia, mukaan toivotaan perinnejaoston lisäksi myös julkaisujaosto  
 
Pirjo Kotiranta   Heikki Silvola 



…………………………………………………………………………………………………………………………………. 

Köyliö-seura: perinne- ja julkaisujaosto sekä Karjala-kerho            
Kokous ja keskustelutilaisuuden muistio  
 
Aika: 16.7.2009 
Paikka: Veljestupa, Yttilän Otta 
Läsnä Osanottajien nimilista muistion liitteenä 
 
1. Kokouksen avaus 
 Heikki Silvola avasi kokouksen kiittäen tilaisuuden järjestelyjä (Linturit, Ojalat). 
 
2. Köyliö-seuran seuraavan julkaisun Amerikka-osuus 
Kalevi Salmi kertoi valmista aineistoa siirtolaisuudesta olevan lähes 200 sivua. Sivumäärää voidaan 
lisätä tai supistaa. Valokuva-aineistoa on myös riittävästi ja sen skannaus voidaan aloittaa. 
 
3. Julkaisun karjalaisia käsittelevä osa 
Keskusteltiin valmisteltavasta aineistosta, sen laajuudesta ja valmiudesta alustavan jaottelun 
pohjalta. Lopullisesti jaottelun ratkaisee julkaisujaosto. Samoin kappaleiden otsikointi ja väliotsikot 
muotoutuvat Olavi Linturin ja muun julkaisujaoston toimesta. 
a) Julkaisun alkusanat 
 Seuran puheenjohtaja kirjoittaa teoksen alkusanat. 
b) Johdanto 
Heikki Silvola on valmistanut yleiskatsauksen Karjalan ja Räisälän historiasta. Tämän laajuus on 9 
sivua. Juhani Kaatosen teksti Karjalaan paluusta 1941- 44 on 11 sivua. 
c) Tila- ja henkilöluettelot 
Leena ja Mauri Karilaisen viimeistelemä Köyliöön sijoitettujen karjalaisten tilojen luettelo on noin 10 
sivua. Yhteyteen liitetään Köyliön kartta. 
d) Muistelu- ja haastatteluosuus 
Valmista tekstiä on jo runsaasti. Osan Olavi Linturi on myös jo stilisoinut. Lisää aineistoa tulee vielä 
jonkin verran. Valmiina on: 
-Markku Turkin muistelutekstiä 9 sivua. 
-Vapaaherra Axel C. M. Cedercreutzin kirjeistä 1938- 44 Köyliöön Axel Cedercreutzin kokoama 15 
sivua. 
-Haastatteluaineisto (noin 20 haastateltua) on pääosin purettu. Se on Olavi Linturin stilisoitavana ja 
siitä muodostunee noin 30 sivua. Köyliöläisperäisten haastatteluaineisto liitetään samaan yhteyteen. 
-Juhani Kaatoselta saadaan tähän osaan aineistoa. 
-Kerttu Javanaiselta ja Senja Kesoselta on myös tekstiä. 
-Aapo Teperin haastattelu antaa tietoa myös karjalaisten raviurheiluun liittyvistä asioista. ästä 
aiheesta tullee muutakin tekstiä. 
-Olavi Linturin jääskeläisen tarina on 8 sivua. 
-Muistelevien syntymäaika (ainakin vuosi) liitetään tekstiin. 
e) Karjalaisten toimintaa Köyliössä: 
 -Heikki Silvola luki hahmottelemansa yleistekstin. 
-Juhani Kaatonen on valmistanut karjalaisten osallistumista Köyliön kunnallisiin luottamustoimiin 
selvittävän osan. 
-Markku Turkki on laatinut Karjala-seuran toiminnasta kertovan osuuden. 
-Räisälän kansanopiston toiminta on Olavi Linturin ja Juhani Kaatosen valmistama. 



-Kuorotoimintaa selvitetään Senja Kesosen kirjoituksessa. 
-Nuorisoseuratyöstä oli esillä Heikki Silvolan laatima lyhyt yhteenveto. 
-Urheilusta, Martta-toiminnasta sekä taloudellisesta toiminnasta  valmista tekstiä ei vielä ollut. Heikki 
Silvola on kerännyt tietoja ja voi kirjoittaa lyhyen yhteenvedon asioista. 
f) Kuva-aineisto 
Jaakko Ojalalla on kohtuullisen paljon asiaan liittyviä kuvia teksteineen. Kuitenkin lisäkuvia kaivataan 
varsinkin arkipäivän työstä, rakentamisesta ja muustakin. Mielenkiintoisena lisänä ovat tekstikuvat 
lähtökäskystä Karjalasta (1944) ja Räisälän seurakunnan lopettamisilmoitus. 
g) Murreosio 
 Juhani Kaatonen on valmistellut Räisälän murretta selvittelevät sivut. Niihin liittyy pienen pojan 
Karjalan murteella kirjoitettu tarina. 
h) Räisälä tänään, muistoja matkoilta 
 Tekstiä ja kuvia (Ilpolan saari) saadaan Juhani Kaatoselta ja Juho Viskarilta. 
i) Kartat ja vanha vertailu 
Julkaisujaosto valmistaa kirjaan Räisälän kartan Juhani Kaatosen avustuksella. Myös pelkistetty kartta 
”kärsimysten tiestä” ja evakkopaikkakunnista valmistetaan julkaisuun. 
Teoksessa on myös vertailu Räisälä/Köyliö 1920-luvulla. 
 
4) Kirjan laajuus ja  jatkotoimenpiteet 
Valmistelujen tässä vaiheessa näyttää siltä, että kaksiosaisen julkaisun tekstilaajuus on noin 300 
sivua ja lisäksi kuvat ja kartat. Kuitenkin se julkaistaneen yhteisteoksena. Kirjan nimeksi on ehdotettu 
”Länteen”. Teksti pitää saada Olavi Linturin stilisoitavaksi elokuussa. Tällöin seuran hallitus voi 
syyskuun alun kokouksessa päättää asian ja julkaisujaosto aloittaa työnsä. Kirja olisi hyvä olla 
valmiina viimeistään marraskuun lopulla, jolloin tulee kuluneeksi 70 vuotta talvisodan alkamisesta ja 
ensimmäisestä evakkomatkasta. 
 
5) Seuraava kokous 
Todettiin, että tässä muodossa kokoontumista ei enää tarvita. Puheenjohtaja kiitti kokouksen 
osanottajia ja päätti kokouksen klo 20.03.  
  
Muistion laativat 
 
Pirjo Kotiranta                                   Heikki Silvola 

……………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pöytäkirjat 2010 

Perinnejaoston muistio  
 
Aika:  keskiviikko 27.1.2010 klo 18.00-19.55 
Paikka: Köyliön kunnanviraston kahvio 
Perinnejaoston jäsenet: puheenjohtaja Heikki Silvola, läsnä; varapuheenjohtaja Jaakko Ojala, läsnä; 
Leena Järnfors, poissa; Lassi Kauko, läsnä; Markku Koivisto, poissa; Seija Matomäki, poissa; Arto Orre, 
poissa; Kalevi Salmi, läsnä; Köyliö-seuran puheenjohtaja Anneli Laine, poissa; sihteeri Pirjo Kotiranta, 
läsnä 
 
1. Avaus 
 Perinnejaoston puheenjohtaja Heikki Silvola avasi kokouksen. 



 
2. Läsnä 
 Kokouksessa oli läsnä neljä jaoston jäsentä ja seuran sihteeri. 
 
3. Muistio 
Kokouksesta tehdään muistio, joka lähetetään ensin Heikille ja sitten stilisoitavaksi Olavi Linturille. 
 
4. Jaoston toiminnan tarkoitus 
Puheenjohtaja muistutti jaoston toiminnan tarkoituksena olevan kaikenlaisen Köyliöön liittyvän 
perinnetiedon keruun, tallentamisen ja hyödynnettävään muotoon saattamisen. Tämän tehtävän 
suorittamiseen olisi hyvä saada lisäjäseniä ja keskustelun jälkeen päätettiin kysyä muutamien 
henkilöiden suostumusta. 
 
5. Vuoden 2009 toiminta 
Kerrattiin edellisen vuoden toimintaa tulevaa toimintakertomusta varten. Kokouksia on ollut kaksi ja 
lisäksi on kokoonnuttu viisi kertaa Köyliön karjalaisten edustajien kanssa. Viimeisessä 
kokoontumisessa saatiin valmiiksi Köyliist… 10 -kirjan materiaali ja jätettiin se seuran 
julkaisujaostolle. KUVA -hanke ja Köyliö-päivät ovat työllistäneet osaa jaoston jäsenistä. Köyliönjärven 
sedimenttitutkimus on jaoston osalta valmis ja Kalevi neuvottelee aineiston julkaisemisesta. Info-
taulujen hoito suoritettiin sovitusti. 
 
6. Tulevaa toimintaa 
Keskusteltiin alkaneen vuoden toiminnasta ja lähinnä ideoiden mahdollisista aiheista: 
-Karhian kiinteistöstä (Raija Haapaniemi) saadaan runsaasti materiaalia ja sen  järjestämiseen ja 
säilyttämiseen voitaneen käyttää kirjastoa. Kirjaston budjetissa olevan määrärahan puitteissa 
esimerkiksi Leena Järnfors voisi hoitaa asiaa. Aineiston julkistamismahdollisuus selvitetään 
myöhemmin. 
-Olavi Linturin ja Urpo Mäntylän murresanakokoelmien saamisesta seuran julkaistavaksi on kysyttävä. 
-Muuttuvan Köyliön perinteen tallentaminen: kyläyhteisöjen muuttuminen, työnteon  suuri muutos 
jne. Aineistoa on jo olemassa paljonkin, sen julkistaminen ja muokkaus pitäisi vain hoitaa. 
 -Mainio, mutta jo kiireinenkin tapa tällaisen perinteen tallentamiseen olisi hyväksi todettu 
haastattelumenetelmä. Haastattelujen pohja voisi olla vapaampi kuin edellisissä tiukasti tiettyyn 
aihepiiriin liittyneissä jutuissa. Kuitenkin esimerkiksi lupapaperit allekirjoituksineen ovat 
välttämättömiä. 
-Niilo Ihamäeltä löytyy varmasti aineistoa ja Erkki Sasi olisi kiinnostava aihe esimerkiksi Olavi Linturille 
ja Urpo Mäntylälle.   
-Mahdollisia haastateltavia nimettiin suuri joukko: Tekla Mäki, Esko Nummi, Veijo, Eero ja Esko Saha, 
Veikko Lähteenmäki, Raija Koskinen, Aimo Kalmeenoja, Valtteri Tuomola, Pentti Ketola, Erkki Hyötilä, 
Vappu Hemmi, Aimo ja Eila Laine, Pentti Rantala jne. 
-Seuraavat Köyliist… -kirjat: juhlavuoden 2010 kirja on sovittu, 2011 voisi olla  Tuiskulan kyläkirja, 
kesäteatteri? Seuran kanta kyläkirjaan selvitettävä. 2012 Kepolan kartano 200 vuotta. 
 
7. Kokouksen päätös 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 19.55. 
 
Muistion laativat 
Heikki Silvola             Pirjo Kotiranta 
puheenjohtaja             sihteeri 



…………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Perinnejaoston muistio  
     
Aika:  keskiviikko 23.6.2010 klo 18.00-20.25 
Paikka: Köyliön kunnanviraston kahvio 
Perinnejaoston jäsenet: Puheenjohtaja Heikki Silvola, läsnä; varapuheenjohtaja Jaakko Ojala, läsnä; 
Leena Järnfors, poissa; Lassi Kauko, läsnä saapuen 18.30; Markku Koivisto, poissa; Seija Matomäki, 
läsnä; Arto Orre, läsnä; Kalevi Salmi, läsnä;  
Köyliö-seuran puheenjohtaja Anneli Laine, poissa; Pirjo Kotiranta, seuran sihteeri läsnä; Hannu Orpo, 
läsnä; Jaakko Parkkila, läsnä 
 
1. Avaus 
Perinnejaoston puheenjohtaja Heikki Silvola avasi kokouksen. 
 
2. Läsnä 
Todettiin läsnäolijat. 
 
3. Muistio 
Kokouksesta tehdään muistio, joka lähetetään ensin Heikille ja sitten stilisoitavaksi Olavi Linturille. 
 
4. Uusien jäsenten valinta 
 Jaoston uusiksi jäseniksi valittiin Hannu Orpo ja Jaakko Parkkila. 
 
5. KUVA -projekti 
Kalevi Salmi selvitteli maaliskuussa 2008 alkaneen hankkeen vaiheita. Helmikuussa 2010 hankkeen 
vetäjäksi tuli Leena Järnforsin tilalle Kalevi Salmi. Hankesuunnitelma on uudistettu ja päivitetty 
maaliskuussa 2010 ja K. Salmi toimittaa sen jaoston jäsenille. Hanke jatkuu vielä kaksi vuotta ja 
tarkoituksena on siirtää noin 9000 köyliöläistä valokuvaa palvelimelle. Kalevi Salmin ja Jaakko Ojalan 
lisäksi jaoston jäsen Leena Järnfors huolehtii yhteistyöstä koulujen kanssa. Hankesihteerinä toimii 
Rauni Halonen. Tunnistamattomien henkilöiden nimeämisessä auttanevat Vuorenmaan kirkossa 
30.8., Yttilän Hiisimajassa 7.9. ja Paula Härkälän luona 14.9. pidettävät tilaisuudet. Lisäksi Köyliön 
Ystävät -jaoston tilaisuuksissa asiaa selvitetään. Hankkeen ainutlaatuisuuden ja laajuuden takia myös 
perinnejaoston muiden jäsenten apu on tarpeellinen. Hankkeessa on siis perinnejaosto vahvasti 
mukana, mutta projekti on varsinaisesti seuran hallituksen alaisuudessa. 
 
6. Köyliöläisten ”ikäihmisten” haastattelut 
Suuresti muuttuneen Köyliön vanhan perinteisen elämän tallentamista ja kuvaamista on jatkettava. 
Murresanastoa on Olavi Linturilla ja Urpo Mäntylällä koottuna. Julkistamisesta vain on sovittava. 
Varttuneiden ihmisten haastattelut ovat varmasti edelleen tehokas tapa tallentaa menneen ajan 
elämää eri muodoissaan ja samalla myös tuoda esiin muuttunut köyliöläinen kyläkuva. Pitkään 
pohdittiin haastattelutapaa: vapaa, johdattelematon kerronta vai jäsennelty 
haastattelurunko?  Kokeneiden haastattelijoiden näkemys oli se, että melkoisen tarkka, etukäteen 
suunniteltu, muttei kahlitseva haastattelurunko on tarpeen. Seuran aikaisemmin käytettyä 
haastattelija- ja kokemuspohjaa on syytä käyttää hyväksi. Haastatteluvastaavaa ei vielä nimetty. 
Asialla on kuitenkin kiire haastateltavien ikärakenne huomioonottaen. Erkki Hyötilää on jo haastateltu 
ja kesän aikana pyritään haastattelemaan Vappu Hemmiä (Hannu Orpo järjestää), tuiskulalaisia (Seija 
Matomäki ja Heikki Silvola) ja Olavi Lähteenmäkeä (Heikki Silvola). Seuran haastattelunauhuria 



säilytetään Jaakko Ojalalla ja Jaakko Parkkila hoitaa nauhoitteiden purkamisen levyille. 
 
7. Info-taulut 
Taulut on puhdistettu ja kunnostettu kesäkuun alussa. Muutamien tekstipohjat pitää uusia: Tuiskulan 
teatteri ja kiviaita, Vuorenmaan tuulimylly ja vankileirin taulu. Myös kunnanviraston edustan ja Lallin 
patsaan tekstit voitaisiin samalla tilata, koska niidenkään kunto ei ole aivan hyvä ja ne ovat 
merkittävimmillä paikoilla. Kalevi Salmi hoitaa asian ensi kevääksi ja valmistelee samalla Papin 
portaiden taulupohjan. 
 
8. Jaostolle tullut materiaali 
Karhian kiinteistöltä saatu kirjallinen materiaali jäi yllättävän vähäiseksi. Se toimitetaan kirjaston 
Kotiseutuarkistoon (Heikki Silvola). Kunnalla ilmeisesti on jonkinlainen määräraha arkiston 
järjestämiseen ja jaoston mielestä Leena Järnfors olisi sopiva henkilö asian hoitamiseen. Kunnan 
kirjastotoimen tilanteen takia asian selvittäminen on vaikeaa, mutta yritetään. 
 
9. Lisää keskeneräisiä asioita 
- Sedimentti- tutkimuksen tulokset ovat valmiit. Kalevi Salmi selvittää julkistamistavan. Julkistamiseen 
on aikanaan varattu 500 euroa.  
-  Kepolan kartanon historiikin  vuosi olisi 2012. Asia vaatii tarkan suunnitelman ja seuran hallituksen 
siunauksen. Alustavat keskustelut on käyty K. Salmin ja Tuula Kytövuoren kesken. 
- Juhani Kaatosen keväällä pitämän esityksen runko ”Tarua ja totta Köyliön paikannimistä” on 
toimitettu Olavi Linturille. Sen julkistamisen muoto mahdollisine kuvineen ja lisäyksineen on 
julkaisujaoston pohdittavissa. 
- Seuran vuoden 2011 kirjasta ei jaostolla ole tarkkaa tietoa. 
 
10. ”Lemmenpolku” ja Papin portaat  
Saana Kaukolta saadun sähköpostiviestin innostamana Jaakko Ojala, Simo Syrilä ja Heikki Silvola 
tutustuivat Kirkkosaaren perinnemaisemaan. Papinportaiden kunto oli välttävä, mutta portailta 
rantaan vievän osuuden ja ”Lemmenpolun” kunnostaminen vaatisi paljon työtä. Luonto on valloittanut 
kulkemattomaksi tulleen maisemapolun. Ehkä jokin järjestö, kylätoimikunta tms. voisi seuramme 
innostamana hoitaa asian. Polusta kannattaisi kunnostaa kaiketi vain pieni osa. Vanhankartanon 
kanta asiaan pitää selvittää ja paikalle ehkä pystytettävälle info-taululle on myös saatava kartanon 
siunaus.  
 
11. Päätös 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.25. 
Kokouksen jälkeen Kalevi Salmi esitteli vielä ”Hän oli Gunnar” -kirjaa, jossa on useiden köyliöläisen 
esivanhempia.  
 
Muistion laativat 
 
Heikki Silvola    Pirjo Kotiranta 
puheenjohtaja    sihteeri 

……………………………………………………………………………………………………………………………. 

Pöytäkirjat 2011 
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Aika:     Tiistai 1.3.2011 klo 18.00- 20.05 
Paikka:    Köyliön kunnanviraston valtuustosali 
 
Perinnejaoston jäsenet:    Puheenjohtaja Heikki Silvola, läsnä; varapuheenjohtaja Jaakko Ojala, läsnä; 
Leena Järnfors, poissa; Lassi Kauko, läsnä; Markku Koivisto, poissa; Seija Matomäki, poissa; Hannu 
Orpo, läsnä; Arto Orre, läsnä; Jaakko Parkkila, läsnä; Kalevi Salmi, läsnä 
Kutsutut : Köyliö-seuran puheenjohtaja Anneli Laine, poissa; Köyliö-seuran sihteeri Pirjo Kotiranta, 
läsnä 
         
Ennen jaoston kokousta Kalevi Salmi esitteli Köyliö-seuran jaostoille KUVA –hanketta, Köyliön 
valokuvat -arkistoa ja sen käyttöä.   
 
1. Avaus 
 Perinnejaoston puheenjohtaja Heikki Silvola avasi kokouksen. 
 
2. Läsnä 
Todettiin läsnäolijat. 
 
3. Muistio 
Kokouksesta tehdään muistio, joka lähetetään ensin Heikille ja sitten stilisoitavaksi Olavi Linturille. 
 
4. Toimintakertomus vuodelta 2010. 
Vahvistettiin Heikki Silvolan valmistelema toimintakertomus vuodelta 2010 pienin muutoksin. 
 
5. Kirjauutuus. 
Keskusteltiin äskettäin valmistuneesta Kari Uotilan kirjasta ”Avauksia Ala- Satakunnan esihistoriaan”. 
      
6. Köyliöläisten ”ikäihmisten” haastattelut. 
Haastattelujen todettiin edelleen olevan lähinnä suunnitteluvaiheessa. Vanhimpien henkilöiden 
kohdalla asia kuitenkin olisi kiireellinen. Valmista materiaalia on paljon esimerkiksi seuralle hankituilla 
cd-levyillä, Vuorenmaan kylältä on myös vanhoja haastattelunauhoja. Ne vain pitäisi saattaa 
digitaaliseen muotoon. Periaatteessa haastattelumenetelmä kuitenkin on varsin hyvä ja sitä kannattaa 
jatkossakin käyttää. 
Tällä hetkellä kuitenkin keskitytään KUVA -hankkeeseen ja haastattelukirjoitusten julkaisemiseen 
palataan myöhemmin. 
 
7. Info-taulut. 
Taulujen kunnostukseen valmistaudutaan. Muutamia taulupohjia on uusittava. Uusi taulu pystytetään 
Papinportaiden läheisyyteen. Sen paikka ja tekstiosa ovat vielä varmistamatta. 
     
8. Köyliöläinen paikannimistö. 
Juhani Kaatosen 1960-luvulla haastattelujen pohjalta laatima köyliöläisiä paikannimiä ja niiden 
taustaa selvittelevä aineisto on toimitettu Olavi Linturille ja sen julkaisemista 
suositellaan. Aineistoa voisi elävöittää valokuvin. 



 
9. Puheenjohtajuudesta. 
Heikki Silvola ilmoitti halukkuutensa luopua jaoston puheenjohtajuudesta muun muassa kuulo-
ongelmiensa vuoksi. Asia jäi jaoston harkittavaksi. 
 
10. Eron myöntäminen. 
 Markku Koivistolle myönnettiin ero jaoston jäsenyydestä. 
 
11. Seuraava kokous. 
Seuraava kokous pidettäneen loppukesästä. 
       
12. Päätös 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.05. 
 
 
Muistion laativat 
 
Heikki Silvola            Pirjo Kotiranta 
puheenjohtaja          sihteeri 

………………………………………………………………………………………………………………………………. 

Pöytäkirjat 2012 
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Aika:     Tiistai 24.1.2012  klo 18.00-19.18 

Paikka: Studio J. Ojala, Köyliöntie 14 

Perinnejaoston jäsenet: Heikki Silvola, pj.          läsnä 

                                      Jaakko Ojala, varapj    läsnä 

                                       Leena Järnfors            poissa 

                                       Lassi Kauko                 poissa 

                                       Seija Matomäki            läsnä 

                                       Hannu Orpo                 läsnä 

                                       Arto Orre                     läsnä 

                                       Jaakko Parkkila           läsnä     

                                       Kalevi Salmi                 läsnä 

Kutsuttu                          Pirjo Kotiranta, seuran siht.   läsnä 

   

    

1. Avaus 

Perinnejaoston puheenjohtaja Heikki Silvola avasi kokouksen. 



 

2. Läsnä 

Todettiin läsnäolijat. 

 

3. Muistio 

Kokouksesta tehdään muistio, joka lähetetään ensin Heikille ja sitten stilisoitavaksi Olavi Linturille. 

4. Jaoston puheenjohtajan valitseminen 

Heikki Silvolan kieltäydyttyä sairauteensa vedoten jatkamasta perinnejaoston puheenjohtajana 

käytiin asiasta vilkas ja monipuolinen keskustelu. Koska jaoston useimmilla jäsenillä on Köyliö-

seuran toiminnassa paljon muita tehtäviä, uuden puheenjohtajan löytäminen oli vaikeaa. 

Keskustelun jälkeen esitettiin tehtävään Lassi Kaukoa, ja kun häneltä saatiin puhelimitse 

suostumus, jaosto yksimielisesti valitsi hänet perinnejaoston puheenjohtajaksi. 

5. Jaoston toiminta 

-Köyliön Ystävät -jaoston toimesta valmistellaan lapsuus- ja nuoruusmuistoja sisältävää teosta. 

Jaosto voi tässä hankkeessa olla apuna. Seuran hallussa on runsaasti haastattelumateriaalia, jota 

voisi tässäkin yhteydessä käyttää (Ihamäki, Varpiala, nauhoitearkistojen kokoelmat, ikäihmisten 

haastattelut). 

-Juhani Kaatosen köyliöläisiä paikannimiä sisältävä aineisto on valmiina ja tarvitsee seuran 

hallituksen päätöksen sen julkaisemisesta joko osana kirjaa tai netissä. 

-Info-taulujen kunnossapito on jaoston tehtäviä. Uuden taulun pystytyksestä Papin portaiden 

kohdalle huolehtii Kalevi Salmi ensi keväänä. 

-Seija Matomäki esitti Kirkkokariin liittyvän aineiston hyödyntämistä. Sormuksen tai hihamerkin 

valmistaminen ja/tai myynti vaatii kuitenkin neuvotteluja ja lupaa Museovirastolta. Asiassa voisi 

olla apuna aikaisemmin samantyyppisissä projekteissa mukana olleita (Barbro Cedercreutz, Jaakko 

Ojala). Seija Matomäki lupasi keskustella ajatuksesta myös Veijo Järvisen kanssa, jolla on 

yhteyksiä Kirkkokariin liittyviin asioihin. 

6. Seuraava kokous 

 Lassi Kauko kutsuu koolle jaoston seuraavan kokouksen. 

7. Kokouksen puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.18. 

 

Muistion vakuudeksi 

  

Heikki Silvola                                                    Pirjo Kotiranta 

Kokouksen puheenjohtaja                                  sihteeri  

………………………………………………………………………………………………… 

Pöytäkirjat 2021 

Perinnejaosto 19.10.2021 Yttilän museokoulussa klo 18.00 

Läsnä Tiina Reunanen, Sari Minkovich, Jouko Juhola ja Jaakko Parkkila sekä puheenjohtaja Lassi 

Kauko, joka teki myös muistion 



Sari Minkovitsch ja Tiina Reunanen ovat koonneet aineistoa ja tehneet haastatteluita pääosin 

Lallintalon historiasta kuntouttavana työtoimintana. 

Ilmestyvässä Köyliist-kirjassa on puheenjohtajan pääosin Vihterin aineistoon ja Köyliön meijerin 

historiaan perustuva kirjoitus Köyliön karjataloudesta 1900-luvulla. 

Käytiin läpi Vihterin papereiden kuvia. 

Laadittiin toimintasuunnitelma 

Kylttien uusiminen on siirtynyt ensi vuoteen. Tarkoitus on lisätä niihin QR-koodi, joihin tulee luoda 

koodilla aukeavat sivut. Työ on tarkoitus tehdä yhteistyössä Simo Nummen kanssa ja aloittaa, kun 

kirjakiireet ovat ohi. Myös kylttien sisällöt tarkistetaan ja tarvittavat korjaukset tehdään, Mm 

museokoulukyltin kuva vaihdetaan. Ullalle tehdään Yttilään uusi kyltti. Kakkurissa oleva saa jäädä 

sinne, aitaus Kakkurissa on hajonnut ja tulee uusittavaksi mahdollisesti osana jotain hanketta. 

Liisa Siltanen on ilmoittanut valmiutensa kuvata eri kohteina esittelyitä, näitä esimerkiksi voidaan 

panna QR koodin taakse. 

Tiina Reunasen ja Sari Minkovitschin kokoama ja valmistama Lallintalo aineisto käytetään kirjan 

valmistamiseen yhdessä julkaisujaoston kanssa. Aineisto on vuodesta 1960 nykypäiviin asti, kertoo 

varsinkin tanssitoiminnasta. Mahdollinen julkaisu olisi noin v 2023. Aineiston keruu jatkuu v 2022 

ja 2023. 

Pyritään tekemään Köyliön kulttuuriympäristötapahtuma kesällä. 

Pohditaan mahdollista Vihterin ja Osuuskaupan aineistojen jatkokäyttöä. 

Kokoonnutaan vähintään kahdesti vuoden aikana 

  

 


